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1 .  Opening 
De voorzit ter  heet  de  aanwezigen van har te  we lkom bij  de  laats te  regul iere  raadsvergader ing 
in  deze raadsper iode.  De volgende raadsvergader ing in  deze  samenste l l ing kent  maar  één 
hoofdzake l i jk  agendapunt ,  namel i jk  het  toe la ten van de  nieuwe raads leden en het  afsche id 
van een aanta l  van de mensen d ie  h ier  vandaag  aanwezig  z i jn .   
 
2 .  Vasts te l l ing  agenda  
De heer  Visser ,  namens D66,  heeft  een vraag  b i j  agendapunt  9 .  De heer  Visser  heef t  u i t  
tweede hand vernomen dat  de WMO-Adviesraad een kr i t i sch advies  heeft  gegeven,  welke een 
aanle id ing zou vormen om d i t  agendapunt  nog even u i t  te  s te l len.   
Ten aanzien van agendapunt  13 hoort  de heer  Visser  graag waarom d it  d irect  op de 
raadsagenda is  gekomen en niet ,  zoa ls  normal i ter ,  v ia  een commiss ie .  Het  i s  een gewicht ig  
s tuk,  waarb i j  misschien insprekers  het  woord wi l len voeren.  
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, s lu i t  z ich aan b i j  deze vraag en z iet  daar  graag  aan 
gekoppe ld  of  we daar  in het  ver leden een derge l i jke  afspraak over  hebben gemaakt .  
 
De voorzit ter  zegt  dat  de raad  er  rekening van d ient  te  nemen dat  de WMO-Adviesraad een 
adviesorgaan is  van het  co l lege en n iet  van de raad.  Het  zou kunnen dat  er  een inhoude l i jk  
advies  volgt  wat  maakt  dat  het  co l lege anders  denkt  over  een voorste l  dan ze  in  uw r icht ing 
doet .  
 
Wethouder Toxopeus ,  namens het  co l lege ,  bevest igt  dat  de  WMO-Adviesraad het  co l lege 
twee keer  heeft  geadviseerd  over  de Nota ‘Wonen met  Zorg ’ .  De eerste  keer  nadat  hoofdstuk 
1 tot  en met  4  gereed waren.  In dat  advies  werden noga l  wat  kr i t i sch zaken d ie  ontbraken 
opgegeven.   Het  col lege i s  h iermee aan de  gang  gegaan en deze opgenomen in hoofdstuk 5 .  
Het  co l lege heeft  daarop de  WMO-Adviesraad gevraagd ook op het  def ini t ieve  s tuk,  inc lus ie f  
hoofdstuk 5 ,  een advies  te  geven.  Dat  advies  werd na  de  commiss ievergader ing ,  waar in  over  
de u i te inde l i jke  nota  werd gesproken,  ontvangen.  Het  advies  was niet  van d ien aard  dat  het  
co l lege daarmee naar  de raad zou moeten gaan,  om er  a l snog een bespreekstuk van te  maken.  
De WMO-Adviesraad gaf  aan dat  met  het  n ieuwe hoofdstuk 5 vee l  verbeterd  was  en dat  er  
met  vee l  wensen en adviezen rekening was  gehouden.  Er z i jn nog een paar  aanvul l ingen,  ook 
op hoofdstuk 5 gedaan,  waarvan het  co l lege  heef t  gezegd die  mee te  nemen bi j  de  u i tvoer ing 
van de verdere  nota .   
De heer  Visser  vraagt  of  de wethouder  kan toezeggen dat  de br ie f  r icht ing n ieuwe raad  komt,  
zodat  de  n ieuwe raad  daar  z i jn oordee l  over  kan ve l len.  Het  gaat  nu te  ver  om het  voorste l  
van de  agenda te  ha len.  Wethouder Toxopeus  zegt  toe deze r icht ing  nieuwe raad  te  zenden.   
 
De voorzit ter  s te l t  dat  de WMO-Adviesraad aan het  co l lege adviseert .  Het  col lege doet  er  
verstandig aan de  adviezen te  betrekken bi j  haar  bes lu i ten en voorste l len aan de raad.  Het  
zou merkwaardig  z i jn  a ls  de raad  bi j  z i jn  afwegingen rechtstreeks  geadviseerd zou wi l len 
worden door de  WMO-Adviesraad.  De heer  Visser  zegt  dat  de normale  procedure  i s  dat  de 
raad stukken op de agenda kr i jgt  waarbi j  het  advies  van de Adviesraad en de  react ie  van het  
co l lege z i jn  gevoegd.  De raad  kan dan een totaa l  a fweg ing maken.  De Visser  i s  n iet  op de  
hoogte van de inhoud en de afweg ingen en kan daarmee de nota  n ie t  beoorde len.  Daarom het  
verzoek om de raad  het  s tuk toe te  zenden,  zodat  de afweg ing a lsnog gemaakt  kan worden.   
De voorzit ter  antwoordt  dat  het  co l lege  in  een eerder  s tad ium gefac i l i teerd  heeft  dat  de 
adv iezen van de WMO-Adviesraad aan de raad  worden toegezonden.  Eigenl i jk  zouden deze 
ter  kennisname ge legd moeten worden,  dan wordt  recht  gedaan aan de  procedure ,  zoa ls  
b i jvoorbee ld ook bi j  de  Mi l ieu-Adviesraad wordt  gedaan.  
 
Wethouder Niezen ,  namens  het  co l lege ,  antwoordt  op de vraag waarom het  
bestemmingsplan rechts t reeks  op de raadsagenda is  geplaats t  en of  we dat  hier  zo hebben 
afgesproken.  Wethouder  Niezen merkt  op dat  de  raad ze lf  z i jn agenda bepaa l t .  Het  co l lege  
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hecht  vee l  be lang aan een v lotte  afhande l ing van het  bestemmingsplan.  De ambte l i jke  
ondersteuning heeft  daar  ook haar  u i terste  best  voor  gedaan.  Het  co l lege denkt  dat  er  zo sne l  
mogel i jk  tot  rea l isa t ie  d ient  te  worden gekomen.  Verder  i s  het  in handen van de 
agendacommiss ie  ge legd en d ie  heef t  het  op deze manier  ter  behande l ing  voorgeste ld .   
 
De voorzit ter ,  a l s  voorz i t te r  van de  agendacommiss ie ,  voegt  toe dat  dat  op advies  van het  
co l lege was .  In het  kader  van de Wet  ru imte l i jke  ordening z i jn  er  twee procedures .  In de  
ontwerpfase  i s  daarbi j  gezegd dat  de raad  geconsu lteerd d ient  te  worden en dat  gebeurt  in  de 
commiss ie .  De verve lende s i tuat ie  tot  ongeveer  een jaar  ge leden was dat  er  geen raads-
commiss ie  bestond.  Voor  een aanta l  bestemmingsplannen is  de  raadscommiss ie  n ieuw leven 
ingeblazen.  Het  vasts te l len van het  bestemmingsplan d ient  in  de raad  te  gebeuren.  In de  
voorontwerpfase  i s  het  s tuk in  de commiss ie  geweest  en heeft  een presentat ie  p laats-
gevonden.  De gedachte  was dat  het  bestemmingsplan daarmee rechts treeks  naar  de raad zou 
kunnen gaan.  Het  zou evengoed de  gedachte  kunnen z i jn een bestemmingsplan v ia  de raads-
commiss ie  te  la ten lopen,  daar  i s  nu n iet  voor gekozen met  door loopt i jd  a ls  be langr i jkste  
argument .  De gemeente heef t  be lang b i j  het  t i jd ig  vastste l len van het  bestemmingsplan om 
verder  te  kunnen gaan.  De voorz i t ter  denkt  n ie t  dat  mensen dan tekort  worden gedaan in hun 
mogel i jkhe id om in te  spreken.  Er  heef t  u i tgebre id  inspraak p laatsgevonden.  De z ienswi jzen 
kunnen worden betrokken b i j  de bes lu i tvorming en er  i s  vanavond moge l i jkhe id om in te  
spreken.  Er heeft  z ich ook een inspreker  gemeld ,  d ie  over igens  ook indiener  van z ienswi jzen 
i s .  De heer  Valkema  kan z ich nie t  her inneren over  het  bes temmingsplan ze l f  te  hebben 
gesproken,  a l leen over  het  s tedenbouwkundig bee ldkwal i te i tsp lan.  De voorzitter  zegt  dat  
daar  geen andere  zaken in  s taan en z iet  geen be letse l  om d it  zo te  doen.  Als  de raad d i t  in het  
vervolg  l iever  in  de commiss ie  z ie t  passeren en er  geen steekhoudend argument  i s  omdat  
rechtstreeks  in  de  raad te  doen,  dan kan dat  v ia  de commiss ie .  De heer  Valkema  antwoordt  
dat  dat  de  voorkeur  geniet .  De voorzit ter  zegt  dat  de reden om het  vanavond rechtstreeks  te  
doen,  voora l  met  het  t i jdgewr icht  te  maken had.  De route  v ia  de  commiss ie  was n iet  
haa lbaar ,  in verband met  de  vroege voor jaarsvakant ie .  De heer  Valkema  wi l  a ls  CDA-fract ie  
opgemerkt  hebben dat  z i j  a l s  raads leden in  zeer  drukke  verk iez ingst i jd  worden gedwongen 
om een pak papier  van een cent imeter  in  een week t i jd  tot  z ich te  nemen.  Daar  conc lus ies  
aan te  verbinden en vervolgens  daar  vanavond over  te  debatteren.  Daar  kwam nog bi j  dat  het  
bee ldkwal i te i t sp lan ook nog werd nagezonden en n ie t  t i jd ig  beschikbaar  was .  De voorzi t ter  
heef t  a l le  begr ip voor het  fe i t  dat  er  vee l  s tukken z i jn ontvangen,  maar  het  i s  geen gehee l  
n ieuwe informat ie .  Het  i s  verk iez ingst i jd ,  maar  a l s  gekozen volksvertegenwoord iger  i s  de  
raad voor v ier  jaar  gekozen,  dus ook de  laa ts te  maand doet  vol  mee.  Het  zou de voorz i t ter  
ook verbazen,  gez ien wat  er  aan z ienswi jzen is  b innen gekomen,  dat  er  nu he le  grote  
afwi jk ingen gevoeld  worden in de  raad .  
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  wi l  twee mot ies  vreemd aan de orde  van de dag 
toevoegen aan de  agenda.  De ene  mot ie ,  d ie  samen met  PvdA en Chr i s tenUnie  wordt  
inged iend,  bet ref t  de  Warmte Koude Opslag in  het  DHE-gebied en de tweede mot ie ,  
inged iend door GroenLinks en D66,  gaat  over  Haren ro ls toe lvr iende l i jk .   
 
De voorzit ter  s te l t  voor  de  mot ie  Warmte Koude Opslag  in het  DHE-gebied a ls  agendapunt  
14  en Haren ro ls toe lvr iende l i jk  a ls  agendapunt  15 toe te  voegen.   
De agenda wordt  vastgeste ld .  
 
3 .  Ingekomen s tukken  
A.  Voor  kennisgeving aan te  nemen:   

  Circu la ire  Minister ie  van Binnenlandse Zaken en Koninkr i jksre la t ies :  ambts toe lage 
burgemeesters ,  (onkosten)  vergoeding wethouders ,  raads  – en commiss ie leden a lsmede 
WGA-premie burgemeesters  d .d .  januar i  2010.  
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  Gemeente Haren,  a fde l ing  communicat ie :  de  n ieuwe huiss t i j l  en het  gefaseerd  
implementat ie tra ject .  

  Communicat iebe le idsplan 
  Raadsber icht  2010-01:  vragen CDA waarde ontwikke l ing  woningen en n ie t -woningen.  
  Raadsber icht  2010-02:  vragen CDA stand van zaken bouwplannen.  
  Raadsber icht  2010-03:  vragen CDA over  GEM. 
  Raadsber icht  2010-04:  vragen CDA voortgang Nesc iopark.  
  Raadsber icht  2010-05:  Warmte Koude Opslag  Haren-Noord.  
  Raadsber icht  2010-06:  vragen CDA over Warmte Koude Opslag  Haren-Noord 

B.  Ter  afdoening in  handen s te l len van het  co l lege :  
  Brief  provinc ie  Groningen:  bevorder ing bestuur l i jke  en ambte l i jke  integr i te i t .  

De raad s temt  in  en gaat  b i j  hamers lag akkoord.  Aldus bes loten.  
 
4 .  Vragenuur  raads leden 
Mevrouw Van der  Vliet ,  namens de  VVD, her innert  z ich de campagnet i jd  van v ier  jaar  
ge leden.  Kort  voor  de verk iez ingen,  werden er  aan de  Korte  El leboog v ier  bomen regu l ier  
gekapt  volgens het  Groenst ructuurplan.  GroenLinks voerde  act ie  tegen deze kap midde ls  
b i l je t ten op de s tronken met  teksten a ls  “waarom ik” .  Een jaar  la ter  verzekerde  de 
wethouder ,  van d ieze lfde part i j ,  op de vraag  wanneer  herplant  zou p laatsv inden,  dat  dat  zou 
p laatsv inden wanneer  de  grond geset te ld  was ,  maar  dat  i s  tot  dusver  n iet  gebeur t .  
Wethouder Niezen  moet  het  antwoord schuld ig  b l i jven,  deze bomen hadden a l lang herplant  
kunnen worden,  maar  laa t  dat  mevrouw Van der  Vl ie t  nog weten.  
 
De heer  Frima ,  namens de VVD, is  het  afge lopen weekend bestookt  met  vragen van 
bewoners  u i t  de omgeving van De BAM. Zi j  maken z ich ernst ige  zorgen over  de  p laats ing 
van de  voetba lkooi  op het  voorple in voor De BAM. Dat  zou het  bes lu i t  van het  co l lege  
geweest  z i jn .  Heef t  het  co l lege het  voornemen om hier  een voetba lkooi  te  p laatsen?  Zo ja ,  i s  
z i j  dan n iet  bevreesd  dat  het  Groningen Ploeg kunstwerk u i t  het  z icht  geraakt?  Is  het  co l lege  
n iet  bevreesd voor deze lfde commot ie  a ls  dest i jds  toen het  col lege een jeugdhonk in  het  
Boeremapark wi lde p laatsen?  
Wethouder Toxopeus ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  b i j  de begrot ingsbehande l ing en a l  
eerder  was be loofd binnen v ier  jaar  aan de  westkant  van het  spoor  een voorziening voor  
t ieners  te  p laatsen.  De oefenru imte  voor  popmuziek in de ke lder  van ’ t  Clockhuys was de  
eerste  voorz iening d ie  gerea l i seerd  i s .  Vanui t  de gesprekken met  jongeren kwam de wens 
voor  een hangplek in  het  Boeremapark.  De gesprekken met  omwonenden en jeugd hierover  
worden voortgezet .  Het  co l lege heeft  nogmaals  goed gekeken wat  de moge l i jkheden aan de  
westkant  waren en u i t  de behoefte  van jongeren kwam a l  eerder  het  idee van een voetba lkooi  
b i j  De BAM. Daar  i s  het  co l lege nu mee bez ig .  Het  gaat  om een voetba lkooi ,  geen 
‘pannakooi ’  (behendigheidsvoetba lspe l ) ,  van 10 bi j  15 meter  met  hekken er  omheen zonder  
bovenkant .  Het  co l lege heeft  z ich door meerdere  bedr i jven la ten informeren over  de 
mogel i jkheden.  Deze  l iggen b innen het  beschikbare  budget .  Het  col lege  heef t  de  d irect  
aanwonenden ui tgenodigd om mee te  praten over  de  p lek op het  p le in .  Over  de  keuze voor 
een hoger  hek waardoor  minder  ba l len op s traat  te rechtkomen,  d i t  i s  v isuee l  misschien 
minder  mooi ,  of  een,  v isuee l  aantrekke l i jker ,  lager  hek.  Dat  z i jn  de onderwerpen waarmee het  
co l lege e ind februar i  met  de  omwonenden in  gesprek gaat .  In het  onderhoudsplan van de 
gemeente  was  een aanpak van het  ple in  voorz ien,  d i t  wordt  tege l i jker t i jd  opgepakt  met  de  
p laats ing van zo’n voorziening .  Het  col lege  s t reef t  naar  rea l i sat ie  van een voetba lkooi  medio 
mei  2010.  Het  co l lege  is  voornemens de voetbalkooi  op zo’n afs tand van het  kunstwerk te  
p laa tsen dat  dat  geen v i sue le  schade  geeft  en de afmet ingen worden bewust  beperkt  
gehouden.  Verder  d ient  er  rekening te  worden gehouden met  de v luchtweg vanuit  De BAM.  
De heer  Frima  conc ludeert  dat  de  buurt  s lechts  invul l ing aan hoogte  en k leur  van de kooi  en 
de pos i t ie  op het  p le in kan geven.  De heer  Fr ima vraagt  z ich in het  kader  van de burger -
part ic ipat ie ,  waar  het  co l lege  zo aan hecht  af  waarom z i jn  n iet  eers t  gaat  vragen aan 
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omwonenden of  z i j  überhaupt  een voetba lkooi  op het  p le in wensen,  of  hen informeren over  
het  voornemen om een voetba lkooi  op of  achter  het  p le in te  p laa tsen.   
Wethouder Toxopeus zegt  dat  de ervar ing  heeft  ge leerd dat  vee l  miscommunicat ie  kan 
worden voorkomen door  van te  voren duide l i jk  aan te  geven wie  we lke  bevoegdheid heef t  en 
waarover  wordt  gesproken.  In d i t  geva l  heeft  het  co l lege de  bevoegdhe id h ier  ie t s  n iet  
vergunningpl icht ig  te  p laa tsen.  De heer  Frima  conc ludeert  dat  de  voetba lkooi  def in i t ie f  voor  
De BAM komt .  De heer  Stroomer  vraagt  of  de  heer  Fr ima een buurt  kent  d ie  zegt :  zet  d ie  
voetba lkooi  maar  b i j  mi j .  De heer  Frima  gaat  het  om de  gevoerde  procedure .  Dit  i s  een grote  
kans  om burgerpart ic ipat ie  goed u i t  te  voeren.  
 
De heer  Sieling ,  namens de PvdA,  heef t  u i t  de  media  vernomen dat  het  woonzorgcentrum 
De Di lgt  afz iet  van verdere  dee lname aan het  pro ject  ‘Van Spoor  tot  Steeg ’ .  De Harense  
zorg inste l l ing  zou enke le  appartementen afnemen en inr ichten voor  zorg  aan ouderen met  
dement ieproblemen.  Welke act ie  gaat  het  col lege ondernemen? 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  heeft  d i t  n iet  off ic iee l  van ‘ t  Gooregt  vernomen en 
noemt d i t  s lord ig .  Er heeft  we l  een gesprek met  Woonborg plaatsgevonden,  waar in de 
p lanning i s  doorgenomen en aangegeven dat  door  het  u i ts te l ,  a l s  gevolg  van de  procedures  in 
Oosterhaar ,  voor  ’ t  Gooregt  een moei l i jke  s i tuat ie  onts tond.  Zi j  z i t ten in  een verhuisschema,  
a fbraak van het  oude  Avondl icht ,  vervang ing en noodzaak van n ieuwe bedden.  Er z i t  dus 
log ica  achter ,  maar  het  co l lege i s  n iet  op de  hoogte geste ld dat  het  daarom def in i t ief  n iet  
door zou gaan.  Woonborg en de gemeente  hebben be le id vas tgeste ld ,  waar in het  be langr i jk  i s  
dat  Oosterhaar  een derge l i jke  voorz ien ing kr i jgt ,  dat  e r  een zorgpost  komt.  In de  not i t ie  
‘Wonen met  Zorg’  wordt  d i t  bevest igd en de raad heeft  z ich daar  ook pos i t ie f  over  
u i tgesproken.  Er  wordt  nu gezocht  naar  een andere  inste l l ing ,  een andere aanbieder ,  om hier  
in  te  s tappen.  Daar  i s  nog een jaar  of  twee,  dr ie  t i jd  voor .  De p lannen in Oosterhaar  kunnen 
gewoon doorgaan en door lopen.  
 
Mevrouw Reitsma ,  namens de PvdA,  zegt  dat  de  gemeente  s inds  1997 verantwoordel i jk  is  
voor  onderwi jshuisvest ing ,  waaronder  ook de schoolp le inen.  De gemeente  ontvangt  daarvoor  
budget  van het  Ri jk .  Uit  onderzoek b l i jkt  dat  vee l  gemeenten dat  budget  n ie t  voor de  vol le  
100% besteden aan het  doe l  waarvoor  z i j  dat  ontvangen,  hoe z i t  dat  in Haren?  
Wethouder Toxopeus ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  d i t  een onderzoek van het  AOB betrof ,  
h ieru i t  b l i jkt  dat  Haren 99 ,6% van wat  wordt  ontvangen van het  Ri jk  aan onderwi jshuis -
vest ing besteedt .  Een hele  goede  score .   
 
5 .  Notulen raadsvergader ing van 25 januar i  2010 
Pag ina 8 .  17e  z in a l s  volg t  aanpassen:  Een f inancië le  knip ontbreekt .  De grondexplo i tat ie  
wordt  vastgeste ld……etc.   
De notu len van 25 januar i  2010 worden met  in  acht  name van bovengenoemde wi jz ig ing 
vastgeste ld .  
 
6 .  Medede l ingen / terugkoppel ing gemeenschappel i jke  rege l ingen 
Wethouder Berends ,  namens het  co l lege ,  heeft  met  de gemeente Groningen gezocht  naar  
oploss ingen voor  de  parkeerover las t  b i j  de  Essenberg .  De gemeente  Groningen conc ludeert  
dat  er  moge l i jkheden l iggen om de parkeerproblemat iek op te  lossen op het  terre in van de 
Essenberg ,  maar  i s  n iet  voornemens daar  midde len voor u i t  te  t rekken.  Het  co l lege gaat  op 
korte  termi jn  een parkeerverbod voor  zowel  weg a l s  berm van de  Ri jksstraa tweg inste l len,  
vanaf  de Di lg tweg tot  waar  Groningen beg int .   
 
7 .  Toezegg ingenl i j s t  
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  heeft  een tweeta l  aanpass ingen:  
  Toezegging  2010/1.  Het  onderwerp d ient  te  z i jn s tedenbouwkundige  u i twerk ing 

Stat ionsgebied .  De p lanning beantwoording  wordt  juni  2010.   

R a a d s ve r g ad e r i n g  1 5  f e b r u a r i  2 0 1 0  



 6

  Toezegging 2010/2.  Voor  de  monumenta le  bomen is  een per iode van een jaar  gekozen,  
a fs lu i t ing  v indt  log ischerwi js  dan in  januar i  2010 p laats .  

 
Wethouder Berends ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  toezegging 2009/11 GHHC nog deze 
maand in  het  co l lege  wordt  behande ld en de raad daarover  wordt  ber icht  midde ls  een not i t ie .  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, vraagt  of  de raad  het  masterp lan Nesc iopark nog,  ter  
informat ie ,  ontvangt?  
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  co l lege het  masterplan in concept  heeft  
vastgeste ld ,  omdat  werd voorz ien dat  de  laats te  onderhande l ingen we l  eens n iet  rond zouden 
kunnen komen.  De u i tkomst  i s  bekend.  Het  masterp lan legt  vee l  nut t ige  informat ie  en zaken 
vast  a l s  kader  voor de  verdere ontwikke l ing van Nesc iopark .  Echter  in  een vorm en omvang 
d ie  we l l icht  n iet  past  b i j  de  ambit ie  d ie  door het  co l lege in  b i jgeste lde vorm wordt  
vastgeste ld .  Het  co l lege informeert  de raad  binnenkort  over  de  wi jze van voortgang en za l  
dan de  s tatus  van het  concept  Masterp lan aangeven.   
 
De voorzit ter  resumeert  dat  het  Masterp lan er  n iet  komt zoa ls  oorspronke l i jk  bedoe lt ,  maar  
het  co l lege  komt we l ,  naar  verwacht ing in het  voor jaar ,  met  een inz icht  aangaande de 
toekomst ige  ontwikke l ing van het  Nesc iopark.   
De toezeggingenl i j s t  wordt  verder  voor kennisgev ing aangenomen.  
 
8 .  Lange termi jn agenda en voorste l  van behandel ing  
De lange termi jn agenda en het  voorste l  van behandel ing worden voor  kennisgev ing 
aangenomen.  
 
Hamerstukken 
9.  Levende Stenen,  Be le id  Wonen met  Zorg 
De voorzit ter  concludeert  dat  de raad  instemt met  de be le idsopgaven a ls  verwoord in  
hoofdstuk 5  van de not i t ie  Levende Stenen,  Bele id  Wonen met  Zorg .  Deze be le idsopgaven 
betreffen de  kwal i te i t  en kwant i te i t  in  de  bouw,  de  gemeente l i jke  reg iero l  en de  leefbaarhe id ,  
openbare ru imte  en voorz ien ingen en ste l t  voor de u i tvoer ing daarvan €  5 .000 , -  s t ructuree l  
op jaarbas is  voor  communicat ie  beschikbaar .  De raad gaat  b i j  hamers lag akkoord.  Aldus  
bes loten.   
 
10 .  Beheersbegrot ing 2010 
De raad heef t  naar  aanle id ing van vragen in  de raadscommiss ie  een raadsber icht  (2010-08)  
u i tgere ikt  gekregen  
De voorzit ter  concludeert  dat  de raad  instemt met  het  bes lu i t  de  gewi jz igde kaders te l l ingen 
vast  te  s te l len ,  de  begrot ingswi jz ig ing van € 68.661, -  (nade l ig)  op de begrot ing 2010 per  
doe lgroep vastste l t  en het  gewi jz igde meer jarenperspect ief  betrekt  b i j  de  begrot ingscyc lus  
2011.  De raad gaat  bi j  hamers lag  akkoord.  Aldus bes loten 
 
11 .  Verordening op de raadscommiss ie  2010 
De voorzit ter  concludeert  dat  de raad  instemt met  het  bes lu i t  de Verordening op de 
raadscommiss ie  2010 vast  te  s te l len,  onder  ge l i jkt i jd ige intrekking  van de Verordening  op de  
raadscommiss ie  2002.  De raad  gaat  b i j  hamers lag  akkoord.  Aldus bes loten.  
 
Bespreekstukken 
12.  Ui tvoer ing Meerweg ontwikke l t  Meer 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  de raad een gewi jz igd s tuk bi j  de  post  heeft  
ontvangen.  Het  gewi jz igde punt  i s  dat  in  het  vor ige  s tuk,  ten aanzien van de  subsid ie  vanuit  
de Regio Groningen-Assen,  een bedrag van € 750.000,-  werd genoemd.  Inmidde ls  i s  dat  
b i jgeste ld  op € 890.000,- .  Het  meest  recente invester ingsprogramma van de Regio i s  
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gehanteerd en daar in is  € 540.000,  vanuit  Regiopark en €  350.000, -  vanuit  het  programma 
Verkeer  en Vervoer  opgenomen.  Deze bedragen z i jn  inmiddels  goedgekeurd door de 
portefeu i l lehouders  en de Stuurgroep en worden v ia  de  vas ts te l l ingsronden naar  raden en 
Staten,  in  maart/apr i l  def in i t ief  vas tge legd.  De gemeente  ontvangt  b innen één,  twee maanden 
def in i t ie f  ber icht  dat  het  ge ld beschikbaar  i s .   
Naar  aanle id ing van de  commiss ievergader ing i s  contact  gezocht  met  SNN, Samenwerkings-
verband Noord-Neder land,  de  u i tvoerder  van de EFRO subsid ie .  De SNN heeft  goed gekeken 
naar  de voorwaarden en het  co l lege  medegedee ld dat  n iet  1  januar i  2014,  maar  31 december  
2014,  de  u i ters te  afrekendatum is .  Een jaar  extra  voor de afronding van de projecten,  v i j f  
j aar  in totaa l .  SNN en provinc ie  hebben gezegd dat  a l s  b l i jkt  dat  bepaa lde  projectonderde len 
n iet  u i tvoerbaar  z i jn  b innen d ie  per iode ,  maar  z icht  i s  op u i tvoer ing ,  één of  twee jaar  u i t loop 
daarop ui te inde l i jk  geen probleem is .  De gemeente  d ient  u i teraard  zorg te  dragen voor goed 
projectmanagement  en het  b i jhouden van goede rapportages .    
Er  wordt  anderha l f  mi l joen euro genoemd voor  de  fe i te l i jke  garants te l l ing  a ls  b i jdrage  vanui t  
de  projectontwikke l ing (zoa ls  in de  ver t rouwel i jke  b i jdrage  aangegeven) .  De wethouder  dee l t  
mede dat  er  nog een behoor l i jk  gat  z i t  tussen wat  de  gemeente  moet  hebben aan bi jdragen en 
wat  z i j  maximaal  denkt  te  kunnen innen.  Dat  betekent  fe i te l i jk  dat  er  nog een k le in s tukje  
r i s icospre id ing z i t  b innen de par t icu l iere  b i jdrage van anderha l f  mi l joen.  Als  één of  twee 
projecten n ie t  doorgaan,  dan kan de mogel i jkhe id om ge ld te  c la imen vanuit  de  par t icu l iere  
ontwikke l ing  met  een beperkter  aanta l  pro jec ten a lsnog opgebracht  worden.   
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, vraagt  of  de wethouder  gesprekken met  Geveke en 
andere  part icu l iere  in i t ia t ie fnemers  heeft  gevoerd en moge l i jk  zekerheden heeft  verkregen? 
Wethouder Niezen  zegt  dat  vanaf  vor ig  na jaar  met  a l le  ontwikke laars ,  cq  e igenaren in het  
gebied,  d ie  ie ts  wi l len en zouden mogen of  kunnen volgens de v is ie ,  gesprekken z i jn  gevoerd.  
Op bas is  van d ie  reeks  gesprekken is  het  co l lege geadviseerd .  De heer  Valkema  vraagt  of  in  
de  aanloop naar  deze raadsvergader ing nog extra  gesprekken z i jn  gevoerd om meer  
duide l i jkhe id  te  kr i jgen van ondernemers .  Wethouder Niezen  zegt  dat  gespreken met  
enkelen meervoudig p laatsv inden,  maar  met  andere part i jen nog in vroeger  s tadium van 
ontwikke l ing verkeren.  De raad heeft  n iet  getracht  nog v lak voor de vergader ing wat  dea ls  te  
s lu i ten ,  zo werkt  dat  n iet ,  dat  kost  vee l  meer  t i jd .   
 
De heer  Stroomer ,  namens de PvdA,  constateer t  dat  er  een behoor l i jk  draagvlak is .  De 
verkeersproblemat iek d ient  te  worden aangepakt .  Dit  i s  een project  waar  de gemeente 
proceduree l  en inhoudel i jk  t rots  op kan z i jn .  Dit  z i jn  onzekere  f inanc ië le  t i jden en de  
gemeente ontvangt  waarschi jn l i jk  in  de toekomst minder  ge lden vanuit  het  Gemeentefonds.  
PvdA, GroenLinks en Chr is tenUnie wi l len voorkomen dat  deze raad  het  volgende  col lege  en 
raad vast legt  op de f inanc ië le  inzet  voor  d i t  gehee l .   
 
Amendement  1 .  Meerweg.  Bes lu i t  dat  de intent ie  wordt  u i tgesproken om in te  s temmen met  
de overname van de Meerweg van de provinc ie  Groningen,  mits  het  project  wordt  u i tgevoerd.  
Het  zesde bes l i spunt  te  wi jz igen in :  u i tvoer ing pas  te  s tar ten en het  def in i t ieve raadsbes lu i t  
over  de  overname van de Meerweg te  nemen nadat  de publ ieke cof inanc ier ing i s  zeker  
geste ld .  Ingediend door PvdA,  GroenLinks en Chr is tenUnie  
 
De heer  Stroomer l icht  toe dat  met  d i t  voorste l  wordt  geprobeerd de toegezegde subs id ies  
van EFRO, provinc ie ,  e tc .  vast  te  houden.  Tege l i jker t i jd  heeft  de volgende raad  de 
mogel i jkhe id een f inancië le  afweging te  maken over  de  haa lbaarhe id  van het  project .  De heer  
Visser  vraagt  of  de essent ie  van d i t  voorste l  u i ts te l  van bes lu i tvorming is?  De heer  Stroomer  
antwoordt  dat  dat  a l leen op f inanc iee l  gebied  i s .  De heer  Visser  vraagt  of  het  net  zo gaat  a ls  
b i j  de  tunne l .  De tunne l  komt er  maar  de f inanc ier ing z ien we ooi t  nog eens?  De heer  
Stroomer  zegt  dat  met  d i t  amendement  wordt  aangegeven dat  de inhoud van het  pro ject  
deugt .  Dat  ind ieners  menen dat  daar  draagvlak voor is ,  dat  heeft  men op a l  d ie  avonden ook 
kunnen constateren.  Gelet  op de  onzekere  t i jden i s  het  mogel i jk  dat  er  n ie t  dat  b innenkomt,  
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wat  wordt  verwacht .  Met  d i t  amendement  wordt  de volgende raad een afweegmoment gegund 
om de  stand van de f inanc iën te  beschouwen en dat  a l snog te  zeggen het  n iet  te  doen.  Het  i s  
een verander ing van de bes lu i tvorming en wordt  opgenomen in  het  ed ictum van het  advies .  
Het  amendement  spreekt  de intent ie  u i t  de Meerweg over  te  nemen.  
Al le  f ract ies  wensen een schors ing .  
 
S cho rs ing  
De voorzit ter  concludeer t  dat  b i j  instemming met  d i t  amendement ,  voor wat  betreft  de 
voorbere id ingskosten het  col lege n iet  de ru imte kr i jg t  om extra  u i tgaven te  doen.  Voor het  
co l lege  i s  d i t  he t  s ignaa l  om pas  op de p laats  te  maken.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, d ient  het  volgende amendement in .  
 
Amendement  2 .  Meerweg.  Bes lu i t  de Meerweg voora lsnog n iet  over  te  nemen van de 
Provinc ie  Groningen en door  te  gaan met  par t icul ier  ontwikke l ing op bas is  van dee lplannen 
en cof inanc ier ing zeker  te  s te l len.  Inged iend door  CDA, D66 en VVD 
 
De voorzit ter  s te l t  voor om amendement  2  a ls  tweede in s temming te  brengen,  omdat  d i t  
minder  ver  gaat .  De heer  Visser  i s  het  h ier  nie t  mee eens en ste l t  een stemming over  de 
volgorde van amendementen voor .  De voorzit ter  zegt  dat  d i t  n ie t  i s  voorzien in het  
reg lement van orde  en ste l t  een schors ing,  na de eers te  te rmi jn voor ,  voor nader  onderzoek.   
 
De voorzit ter  s te l t  dat  het  amendement  van de PvdA,  de Chr is tenUnie  en GroenLinks 
fe i te l i jk  zegt  te  s toppen tot  er  duide l i jkhe id i s over  cof inancier ing .  Als  deze er  i s  kr i jg t  het  
co l lege de  ru imte om het  gesprek met  de provincie  aan te  gaan over  het  overnemen van de 
Meerweg.  Dat  bes lu i t  wordt  voorge legd en deze raad neemt in  het  perspect ie f  van dat  
moment een n ieuw bes lu i t .  Dit  amendement  s t rekt  e r toe dat  voor lopig pas  op de plaats  
gemaakt  wordt ,  met  u i tzonder ing van wat  b innen de voorbere id ingskrediet  ru imte ,  d ie  het  
co l lege  in a lgemeen brede z in heef t ,  mogel i jk  nog gedaan kan worden.  Hiervoor  heef t  de  raad 
€  100.000, -  op jaarbas is  beschikbaar  geste ld ,  maar  d i t  i s  we l l icht  ook voor  andere zaken 
benodigd.  Voor het  amendement Meerweg wordt  gezegd dat  u  verder  mag gaan met  a l les  wat  
u  heef t  gedaan,  a l leen de  Meerweg mag u voora lsnog n ie t  overnemen,  pas  a ls  er  duide l i jkhe id 
i s  over  cof inanc ier ing .  Duide l i jkhe id  gaat  minder  ver  dan zekerhe id .  Hier  z i t  du ide l i jk  in  dat  
verdergegaan kan worden met  de u i twerking .   
De heer  Stroomer  heeft  n iet  gezegd dat  de  voorbere id ing d ient  te  s toppen.  Dat  impl iceer t  
het  amendement  ook n iet .  Het  col lege  kan doorgaan met  haar  voorbere id ingen in  
organisator ische  z in .  Het  project  wordt ,  naar  mening van de heer  Stroomer ,  dus nie t  geremd.   
De heer  Sieling  zegt  dat  e r  een misverstand ontstaat  over  het  amendement .  Het  voorste l  van 
het  co l lege  wordt  op twee punten gewi jz igd .  Bes lu i tpunt  twee ,  in p laats  van ins temmen met  
de overname staat  e r  nu:  de intent ie  u i t spreken etc .  en bes lu i tpunt  zes  te  wi jz igen in :  de 
u i tvoer ing pas  s tar ten…..  De andere  punten b l i jven staan,  daar  wordt  mee ingestemd.   
De voorzit ter  wi l  he lderhe id over  wat  de raad  bes lu i t .  In het  zesde bes l i spunt  bes lu i t  het  
amendement  om uitvoer ing pas  te  s tar ten en het  def in i t ieve raadsbes lu i t  over  de  overname te  
nemen,  nadat  publ ieke cof inanc ier ing  i s  zeker  ges te ld .  Dat  betekent  dat  h ier  nog een keer  een 
terugkomt een bes lu i t  door uw raad  en het  amendement  van CDA,  D66 en VVD staat  n iet  dat  
h ier  opnieuw een bes lu i t  terugkomt.  De heer  Stroomer  z ie t  een groot  verschi l  tussen de  
u i tvoer ing pas  s tar ten en het  s topzetten van voorbere id ingskosten .   
 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  er  geen project  i s  a l s  de weg nie t  wordt  
overgenomen van de provinc ie  en het  co l lege  kan n iet  vol  s tar ten met  de u i tvoer ing.  
Natuur l i jk  za l  he t  co l lege  proberen om de subs id ies  ve i l ig  te  s te l len,  maar  dat  i s  een kwest ie  
van br ie f jes  schr i jven.  Be ide amendement  le iden er  toe dat  de voorbere id ing voor lopig  s t i l  
l ig t  en pas  echt  kan worden begonnen a ls  de raad bes lu i t  tot  overname van de weg.   
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De heer  Valkema  onderschr i j f t  de  woorden van de wethouder .  In de  achter l iggende s tukken 
i s  geformuleerd dat  a l t i jd  aanvul lende bes lu i tvorming ten aanz ien van het  u i tvoer ingstra ject  
za l  p laatsv inden.  Voora lsnog wordt  de  Meerweg niet  overgenomen en dat  heeft  inderdaad de 
door  de wethouder  genoemde consequent ies .   
 
De heer  Visser ,  namens D66,  compl imenteert  het  co l lege  met  het  voorste l  omdat  deze het  
een eer l i jk  s tuk v indt .  Al le  r i s ico’s  s taan er in en dat  is  prec ies  de  reden waarom D66 tegen 
d i t  voorste l  i s .  De gemeente  heeft  a l  een l i js t  van grote  projecten,  Haderaple in ,  Sta t ions-
gebied ,  Nesc iopark,  Haren-Noord en d i t  zou daar  nog eens  bovenop komen.  D66 v indt  dat  
een s tap te  ver .  Het  p lan is  inhoudel i jk  zonder  meer  goed.  De Meerweg verdient  een aanpak,  
maar  ergens  l ig t  de grens aan de  vermogens  en r i s ico’s  d ie  de gemeente kan nemen.  De heer  
Visser  heeft  ook a l  meerdere  keren gevraagd waarom d i t  grote  project  n iet  in het  
coa l i t ieakkoord s taat .  D66 steunt  het  amendement  dat  mede inged iend wordt ,  mocht  d i t  geen 
meerderhe id ha len dan wordt  het  voorste l  van de  coa l i t iepar t i jen gesteund,  maar  in  dat  geva l  
s temt  de heer  Visser  tegen het  voorste l .  
 
Mevrouw Praamstra ,  namens  de Chr is tenUnie ,  kan z ich v inden in het  voors te l .  Het  i s  een 
mooi  pro ject ,  waarvan de r i s ico’s  z i jn  benoemd.  Het  co l lege heef t  haar  best  gedaan om 
duide l i jkhe id te  geven en dat  werpt  vragen op,  vandaar  het  amendement .  
 
De heer  Rake ,  namens GroenLinks ,  s te l t  dat  het  een pracht ig  p lan is ,  met  een invester ing in  
de  openbare  ru imte  van 11 mi l joen euro.  De gemeente l i jke  bi jdrage  is  u i te inde l i jk  d ie  
u i tzet t ing van € 75.000, -  per  jaar .  Dat  acht  GroenLinks verantwoord .  De wethouder  heeft  
gezegd dat  de  r i s ico’s  ie ts  minder  z i jn  dan gedacht ,  maar  er  b l i jven r i s ico ’s .  Al les  afwegende 
gaat  GroenLinks ,  met  in achtneming van het  amendement ,  met  d i t  p lan in  zee .  
 
De heer  Frima ,  namens de VVD, noemt de Meerweg een ambit ieus  project ,  met  de nodige 
problemen,  daarom z i jn  er  amendementen gekomen.  Op bas is  van de be ide amendementen 
wordt  een subamendement inged iend.   
 
Subamendement  1 .  Meerweg.  Bes lu i t   
u i tvoer ing pas  te  s tar ten en het  def in i t ieve raadsbes lu i t  over  de overname van de Meerweg te  
nemen,  nadat  de publ ieke cof inanc ier ing i s  zeker  geste ld .  Inged iend door de VVD.  
 
Scho rs ing  
De voorzit ter  concludeer t ,  na  over leg  met  de gr i f f ier ,  dat  het  door  CDA, VVD en D66 
inged iende amendement  verder  s t rekkend is  dan het  amendement  van PvdA,  Chr is tenUnie  en 
GroenLinks .  Op advies  van de  gr i f f ier  wordt  eerst ,  conform het  reg lement van orde ,  
gesproken over  subamendement  1 ,  inged iend door  de VVD. Vervolgens  komt het  
amendement van CDA, VVD en D66 aan de orde .  Dan het  amendement  van PvdA,  
Chr is tenUnie  en GroenLinks en tens lot te  het  a l  dan niet  geamendeerde  voorste l .   
 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  ontraadt  het  amendement  van CDA,  VVD en D66,  
voora l  met  betrekking tot  het  geformuleerde bes lu i t .  Dit  amendement  geeft  n iet  aan wat  de 
voor l iggende procedure i s  om a lsnog tot  moge l i jke  overname van de Meerweg van de 
provinc ie  Groningen te  komen.  Bi j  het  tweede bes lu i tpunt  wordt  aangegeven om door te  gaan 
met  part icul iere  ontwikke l ing op bas is  van dee lplannen en cof inanc ier ing zeker  te  s te l len.  
Het  is  het  co l lege  onduide l i jk  hoe men z ich dat  voorste l t ,  terwi j l  voora lsnog de weg niet  
wordt  overgenomen en er  dus  geen f inanc ier ing is .   
Het  amendement  van PvdA,  Chr is tenUnie  en GroenLinks wordt  opgevat  a ls  ja ,  mi ts .  Er  
wordt  geste ld  dat  er  een goed p lan l ig t  en dat  men voor  aanpak van de Meerweg is .  Men z ie t   
het  nut  van het  project  in  en dat  het  een gunst ig  aanbod is .  Fe i te l i jk  wordt  het  project  gehee l  
gef inancierd met  externe midde len.  De gemeente hoef t  daar  ze l f  geen cent  in  te  s teken.  Wel  
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d ient  de  gemeente  een weg over  te  nemen en te  onderhouden.  Dat  kost  ge ld ,  maar  a ls  d ie  
u i tgaven worden afgezet  tegen de baten en de enorme invester ing in dat  geb ied,  dan kan 
worden gesproken over  een b i jzonder  gunst ig  aanbod,  wat  n ie t  opnieuw gestand gedaan kan 
worden a ls  n ie t  over  deze  subs id ies  kan worden beschikt .  Als  deze weg nie t  wordt  
overgenomen,  dan verva l len de subs id ies .  Iedere andere  aanpak van de  weg za l  de  gemeente  
meer  ge ld gaan kosten ,  want  dan za l  z i j  het  ze l f  d ienen te  beta len.  De raad  d ient  z ich goed 
bewust  te  z i jn  dat  nu n iet  bes l i ssen over  de overname van de  weg betekent  dat  er  geen 
project  Meerweg za l  z i jn .  De dr ie  part i jen zeggen d i t  project  we l  te  wi l len ,  maar  vragen 
u i t s te l  omdat  z i j  wi l len weten wat  s t raks  de  f inanc ië le  omstandigheden z i jn  waarbinnen een 
derge l i jk  bes lu i t  wordt  genomen.  Die z i jn over  enke le  maanden bekend.  Het  kabinet  za l  dan 
naar  bu i ten komen met  bezu in ig ingsvoorste l len en de  gemeenten weten dan waar  z i j  aan toe 
z i jn .  Op dat  moment  kan d ie  afweging goed gemaakt  worden.  Het  col lege verwacht  ook een 
aanta l  maanden nodig  te  hebben om de zekerhe id over  de toezeggingen vanuit  het  Meerschap 
en vanuit  de Regio Groningen-Assen zwart  op wit  te  kr i jgen.  Dat  i s  het  fe i te l i jke  werk wat  
gedaan moet  worden en dat  kan want  er  z i jn  nog ambte l i jke  uren voor beschikbaar .  Als  d ie  
zekerhe id over  de f inanc ië le  b i jdrage er  i s ,  dan d ient  het  pro ject  zo spoedig  moge l i jk  
opnieuw geagendeerd te  worden en d ienen fe i te l i jk  a l snog een voorste l  tot  overname van de 
weg te  komen.  Dan is  ook meer  bekend over  de f inanc ië le  omstandigheden van de  gemeente  
en kan de  raad  een vers tand ig  bes lu i t  nemen.   
De heer  Valkema  vraagt  of  de wethouder  bedoel t  dat  de  raad in  la tere  instant ie  a lsnog een 
bes lu i t  kr i jg t  voorge legd?  Wethouder Niezen  zegt  dat  dat  i s  wat  in  het  amendement  van 
PvdA,  Chr is tenUnie  en GroenLinks s taa t .  De heer  Stroomer  vu l t  aan dat  ju i s t  de  intent ie  
wordt  u i tgesproken om de Meerweg aan te  kopen en de  heer  Stroomer  schat  in  dat  dat  voor 
de  provinc ie  voldoende zou moeten z i jn  om bi j  d i t  pro ject  betrokken te  b l i jven.  Het  i s  in 
ieder  geva l  geen grond om z ich terug te  t rekken.  Het  i s  een pracht ig  pro ject ,  met  draagvlak 
en de  inhoud van het  pro ject  s taat  n iet  ter  d iscuss ie .  Het  gaat  a l leen om te  onderzoeken of  er  
voldoende ge ld voor is  en naar  verwacht ing  i s  daar  over  een ha lf  jaar  meer  du ide l i jkhe id 
over .   
 
De voorzit ter  zegt  dat  het  co l lege  de toezegg ing doet  dat  er  voor de  zomer  een voorste l  l ig t .  
De amendementen worden in s temming gebracht ,  te  beg innen met  subamendement 1 .  
 
Subamendement  1 .  Bes lu i t  de Meerweg voora lsnog n iet  over  te  nemen van de  provinc ie  
Groningen.  Door te  gaan met  part icu l iere  ontwikkel ingen op bas is  van dee lp lannen en 
cof inanc ier ing en u i tvoer ing pas  te  s tar ten en het  def in i t ieve raadsbes lu i t  daarover  te  nemen 
nadat  de publ ieke  cof inanc ier ing zeker  i s  geste ld .   
Voor :  D66,  VVD en het  CDA 
Het amendement  i s  verworpen 
 
Amendement  2 .  Meerweg.  Bes lu i t  de Meerweg voora lsnog n iet  over  te  nemen van de 
Provinc ie  Groningen en door  te  gaan met  par t icul ier  ontwikke l ing op bas is  van dee lplannen 
en cof inanc ier ing zeker  te  s te l len.   
Voor :  D66,  VVD en het  CDA 
Het amendement  i s  verworpen 
 
Amendement  1 .  Meerweg.  Bes lu i t  dat  de intent ie  wordt  u i tgesproken om in te  s temmen met  
de overname van de Meerweg van de provinc ie  Groningen,  mits  het  project  wordt  u i tgevoerd.  
Het  zesde bes l i spunt  te  wi jz igen in :  u i tvoer ing pas  te  s tar ten en het  def in i t ieve raadsbes lu i t  
over  de  overname van de Meerweg te  nemen nadat  de publ ieke cof inanc ier ing i s  zeker  
geste ld .  Ingediend door PvdA,  GroenLinks en Chr is tenUnie  
Voor :  a l le  f ract ies  
Het  amendement  wordt  aangenomen 
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De voorzit ter  brengt  het  geamendeerde  voorste l  in s temming.  
  in  te  s temmen met  de  gemeente l i jke  reg iero l  ter  u i tvoer ing van de vis ie  Meerweg 

ontwikke l t  Meer ,  met  in achtneming van de gemaakte  opmerkingen voor  wat  betreft  de 
ambte l i jke  en f inanc ië le  capac i te i t .   

  Spreekt  de intent ie  u i t  om in te  s temmen met  de  overname van de Meerweg van de 
provinc ie  Groningen,  mits  het  project  wordt  u i tgevoerd.   

  Uit  de  opbrengsten ten gunste  van de overname van de  Meerweg €  1 .600.000, -  beschikbaar  
te  s te l len a l s  de  e igen b i jdrage  aan het  project  Meerweg,  natuur l i jk  onder  voorbehoud van 
het  zo ju is t  geamendeerde.   

  In te  s temmen met  een u i tze t t ing van de s tructure le  las ten voor  wegenonderhoud van ca .   
€  75.000, -  j aar l i jks ,  weer  met  inachtneming van het  zoju is t  geamendeerde bes lu i tpunt  2 .   

  In te  s temmen met  een gemeente l i jke  garantste l l ing van € 6 .138.618, -  ( inc l .  gemeente l i jke  
b i jdrage)  om in het  ver lengde van e isen van de  EFRO subs id ie  zekerhe id te  b ieden voor 
de cof inanc ier ing.   

  De u itvoer ing  pas  te  s tar ten en het  def in i t ieve raadsbes lu i t  over  de overname van de  
Meerweg,  te  nemen nadat  de publ ieke cof inanc ier ing i s  zeker  geste ld .   

Voor  d i t  voorste l  z i jn  de fract ies  van GroenLinks ,  de Chr is tenUnie  en PvdA.  Aldus bes loten.  
 
13 .  Bestemmingsplan Di lgt  Hemmen Essen,  dee lgebied 3 
De heer  Halbesma, namens het  Comité  Reg io Groningen-Haren,  zegt  dat  de gemeenteraad 
z ich vanavond u i t spreekt  over  het  ontwerp bestemmingsplan voor  dee lgebied 3 .  De heer  
Halbesma constateer t  dat  het  s tuk s lechts  kort  voor deze  vergader ing i s  voorge legd,  h ierdoor 
was er  we in ig  t i jd  voor  raad en burgers  om het  p lan vooraf  grondig te  bestuderen.  Dit  gevoe l  
van t i jdsdruk werd met  name ten aanzien van de wi jz ig ing in de  onts lu i t ingsweg in  de 
Oosterweg ervaren,  we lke het  comité  was ontgaan,  maar  waarover  men toeva l l ig  v ia  de heer  
Valkema heeft  vernomen.   
Voor  het  Reg iocomité  was s teeds  de centra le  vraag :  komt het  voor l iggende ontwerp 
bestemmingsplan overeen met  het  LOP,  met  het  p lan DHE, met  het  Groenst ructuurplan en 
de overwegingen d ie  daaraan ten gronds lag hebben ge legen.  Met  andere woorden:  za l  het  
bestemmingsplan dee lgebied 3,  de  Harense  kwal i te i t  geven d ie  we in deze p lannen voor  ogen 
hebben gehad.  Het  comité  beperkt  z ich tot  het  benoemen van s lechts  twee dr ingende wensen:  
1 .  Het comité  doet  een dr ingend appe l  op de raad  om te  zorgen dat  de maximale  hoogte  van 

het  appartementencomplex aan de  rand van het  zo geroemde tussengebied teruggebracht  
wordt  tot  maximaa l  dr ie  verd iep ingen.  Als  e r  hoger  dan dr ie  lagen gebouwd gaat  worden 
za l  e r  van een enigsz ins  natuur l i jke  groene overgang naar  het  bu i tengebied geen sprake 
kunnen z i jn .  Dat  was ju is t  één van de breed geaccepteerde u i tgangspunten in het  LOP,  in  
het  p lan DHE en het  Groenstructuurplan.  Het  argument  van het  co l lege  om via  een 
appar tementencomplex  de overgang tussen dee lgebied 3 en het  bui tengebied te  wi l len 
accentueren,  i s  puur  s tedenbouwkundig .  Het  komt na  het  LOP en het  DHE nu pas  voor 
het  eerst  naar  voren en s taa t  d iametraa l  tegenover  de LOP – en DHE- u i tgangspunten.  

2 .  Het comité  doet  een tweede,  dr ingend appe l  op de raad  om ervoor  te  zorgen dat  er  een 
hee l  concreet ,  een vee l  robuustere  groenstructuur  aan noord – en oostz i jde gewaarborgd 
wordt .  De noordzi jde  en de  oostz i jde  v indt  het  comité  vee l  te  min imaa l  in  het  groen en 
daar  komt dan nu ook nog de  onts lu i t ingsweg op de  Oosterweg op u i t .  Het  comité  i s  n iet  
op de hoogte van de exacte  p lannen.  Volgens het  voor l iggende ontwerp bestemmingsplan 
b l i j f t  er  van de groenstructuren nagenoeg n ie ts  over .  Mocht  de  aanle id ing  voor het  
herz iene plan met  de onts lu i t ing z i jn  dat  e r  bepaa lde  bezwaren waren over  de 
onts lu i t ingsmogel i jkheden aan de Kerk laan ,  dan wenst  het  comité  aan te  geven dat  z i j  er  
n ie t  aan hecht  om dat  prec ies  zo te  hebben a ls  dat  in het  oorspronkel i jke  p lan.   De 
onts lu i t ing ,  voor  auto ’s ,  moet  we l  u i ts lu i tend aan de  Kerk laan b l i jven en niet  aan het  
s tuk je  aan de  Noordkant .  Een geplande ontslu i t ing  van een f ie tspaadje  za l  het  groots te  
probleem niet  z i jn .  Als  het  zo b l i j f t  a l s  nu,  dan b l i j f t  daar  n ie ts  over  van een dege l i jke  
groenstructuur .  Dan wordt  het  geen g las - in- loodplan,  maar  meer  g las -dan- lood.  Vanuit  het  
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buitengebied za l  het  z icht  op de n ieuwe wi jk n ie t  wezenl i jk  anders  z i jn dan het  z icht  op 
Kle in  Mart i jn .  En dat  zou ju is t  n ie t  mogen gebeuren.  In de d iscuss ies  in de  afge lopen 
jaren i s  dat  hee l  vaak gezegd.   

Het  comité  rea l i seer t  z ich dat  het  doorvoeren van deze twee dr ingende verzoeken tot  ie t s  
l agere  inkomsten voor  de gemeente en het  GEM za l  le iden.  Het  comité  i s  ervan over tu igd dat  
het  z ich u i te inde l i jk  royaa l  terug za l  beta len in termen van behoud van Harense u i ts t ra l ing ,  
kwal i te i t  en maat .  Zoals  ook ie ts  hogere  invester ingen op het  gebied van energ ieneutraa l  
maken en duurzaamheid u i te inde l i jk  zu l len le iden tot  een u i te inde l i jk  gunst ige  ontwikke l ing 
op langere  termi jn .  Het  comité  s teunt  wethouder  Niezen in  z i jn  conf l ic t  met  de  GEM 
hierover  en v inden dat  deze k le ine ,  extra  invester ing we l  dege l i jk  moet  gebeuren en zouden 
het  ongewenst  v inden a ls  het  aan de GEM zou z i jn  om d it  soort  zaken te  kunnen b lokkeren.  
Zowel  op het  gebied van landschappe l i jke  inpass ing,  a l s  het  energ ieneutraa l  maken van deze  
wi jk ,  zou het  wat  het  comité  betref t  onvergeef l i jk  z i jn  een duurzamere toekomst  in  te  leveren 
voor  een korte  termi jn f inanc iee l  voordee l .   
De raad heef t  vanavond de kans om te  la ten b l i jken of  de vaak genoemde en vee l  geprezen 
kaders  voor het  handhaven en bere iken van Harense  kwal i te i t ,  meer  z i jn dan mooie woorden.  
Vanavond za l  b l i jken of  ze ,  nu het  erop aan komt,  ook echt  betekenis  gaan kr i jgen in het  
geval  van het  bestemmingsplan dee lgebied 3 .  Het  comité  wenst  de raad  wi j she id en ook durf .  
 
De voorzit ter  s te l t  voor  de opmerkingen over  de  Warmte Koude Opslag te  bewaren tot  de 
mot ie  aan de  orde komt.   
 
Mevrouw Van der  Vliet ,  namens de  VVD, is  b l i j  dat  het  eerste  echte  bestemmingsplan in het  
DHE-gebied voor l ig t .  Bi jna twaa lf  jaar  ge leden was  het  eers te  onderwerp wat  mevrouw Van 
der  Vl iet  a ls  raads l id  mocht  behandelen,  het  voorste l  om deel  te  nemen in  de Regiovis ie .  
Daar  i s  toen,  n ie t  gehee l  unaniem,  ja  opgezegd door de  raad .  Nu op het  end:  het  eers te  
bestemmingsplan.  De VVD vindt  v i j f  verd iepingen op de hoek Oosterweg – Kerk laan te  
hoog,  nie t  Harens en n iet  passend in DHE. Al le  u i tgangspunten worden daarmee getar t .  
Mevrouw Van der  Vl iet  leest  tot  haar  verbaz ing  in  het  Bee ldkwal i te i t sp lan dat  het  zo hoog 
moet  z i jn omdat  dat  zo pracht ig  aans lu i t  b i j  de  bestaande inst i tuten.  Echter ,  er  s taan daar  
geen ins t i tuten meer ,  het  voormal ig  as ie lzoekerscentrum is  a fgebroken.  Mevrouw Van der  
Vl ie t  heeft  een vraag  aan meneer  Halbesma,  d ie  zegt  dat  het  complex maximaal  dr ie  
verd iepingen mag z i jn :  wordt  daarmee in –  of  exc lus ief  kap bedoel t?  De VVD vindt  dr ie  
verd iepingen p lus  kap het  maximum.  
De heer  Halbesma ,  inmidde ls  vanaf  de publ ieke t r ibune,  v indt  het  moei l i jk  om zomaar  te  
zeggen met  of  zonder  kap .  Die  kap maakt  het  we l  weer  f l ink hoger .  Er i s  in der  t i jd  vaak 
gezegd dat  het  complex achter  de  bomen d iende te  b l i jven.  Hoe hoog z i jn de  bomen? Komt 
het  dak daar  bovenui t?  Een be langr i jk  punt  i s  of  de  wa l  daar  zo stev ig  b l i j f t .  
Mevrouw Van der  Vliet  vraagt ,  de  vraag van de  heer  Halbesma daarmee overnemend,  aan de 
wethouder  of  dr ie  hoog met  een kap achter de  groenstructuur  verscholen b l i j f t ?  
Een tweede vraag betreft  de extra  onts lu i t ing  aan de Oosterweg,  hoe z i t  dat  prec ies?  De 
u i tgangen zouden r icht ing  Kerklaan,  zodat  aan de kant  van de Oosterweg,  zeker  aan de 
noordkant ,  een groene  rand zou b l i jven.  
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  v indt  het  jammer dat  ten aanzien van zo’n 
be langr i jk  doss ier ,  vee l  mensen van bui ten de  raad  lezen hier in  mee ,  op zo korte  termi jn een 
bes lu i t  d ient  te  worden genomen.  Het  i s  in  het  be lang van de ontwikke l ing  van het  DHE om 
hier  voortgang mee te  maken en daar  f inanc iee l  revenu van te  kr i jgen.   
-  Over de  hoogte  van het  gebouw is  gezegd dat  het  past  b innen het  landschappel i jke  gehee l  

daar .  GroenLinks heeft  een amendement  voorbere id ,  waar in de hoogte van het  gebouw 
maximaal  16 meter  bovengronds mag z i jn .  In s tedenbouwkundig opzicht  en b innen de 
architectuur  moet  het  mogel i jk  z i jn d i t  mooi  inpasbaar  te  maken.  
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-  Bi j  het  groenst ructuurplan en het  s tedenbouwkundig p lan is  ook a l  aandacht  gevraagd 
voor  het  fe i t  dat  de  bestaande groenvoorz iening met  name aan de noord – en oostz i jde  
beperkt  wordt  door  de u i tg i f te  van de gronden en dat  daar  gebouwd zou mogen worden.  
GroenLinks d ient  een mot ie  in om bestaande  v i ta le  bomen daar  n iet  te  mogen kappen.  

 
Amendement  3 .  Bestemmingsplan DHE dee lgebeid 3 .  Hoogte bebouwing .  Bes lu i t  b i j  de 
hoogte  van de  bebouwing (bovengronds)  vast  te  s te l len op 16 meter  en daar  b innen de 
woonlagen te  rea l iseren.  De hoogten genoemd in ar t ike l  10.2 .1  daarop aan te  passen.  De 
tekst  op pagina 36 daarmee in  overeenstemming te  brengen.  Inged iend namens GroenLinks ,  
de  PvdA en de Chr is tenUnie   
 
De voorzit ter  constateert  dat  het  in het  amendement  wordt  gezegd dat  het  co l lege ie ts  wordt  
opgedragen,  de  raad bes l i s t  echter  over  het  bes temmingsplan en de  raad bes l i s t  om het  
bestemmingsplan te  wi jz igen.   
 
Mot ie  A.  Bestemmingsplan DHE, de groenstrook.  Bes lu i t  de haar  ter  beschikk ing staande 
midde len te  gebruiken om de v i ta le  bomen (z ie  kapverbod,  met  een omtrek van 60 cm op een 
hoogte van 1 .30 meter)  in  de bestaande groenstrook langs  de  Oosterweg te  behouden en 
h ier in  de e igen verantwoorde l i jk  a ls  gemeente l i jke  overhe id te  nemen.  Inged iend door :  
Groenl inks ,  D66,  de  PvdA en de Chr is tenUnie .  
 
Mevrouw Praamstra ,  namens de Chr is tenUnie ,  achtte  de t i jd  om het  voor l iggende,  complexe 
bestemmingsplan door te  nemen,  erg  beperkt .  Compl imenten aan col lege ,  pro jectontwikke-
laars  en a l le  betrokkenen want  er  i s  maar  een beperkt  aanta l  z ienswi jzen inged iend.  Eén van 
de z ienswi jzen betrof  de  onts lu i t ing  op de Kerk laan en de onts lu i t ing op de Oosterweg.  
Mevrouw Praamstra  woont  in  de  d irecte  omgeving en merkt  op dat  er  a l  jaren een grote  
onts lu i t ing aan de  Oosterweg is .  Voora lsnog is  daarom nie t  du ide l i jk  waarom dat  nu een 
probleem zou opleveren,  terwi j l  de  onts lu i t ing  aan de Kerklaan een extra  onts lu i t ing zou 
z i jn .  Die  zou ter  hoogte  van de woningen ges i tueerd worden en dat  zou meer  inbreuk 
opleveren voor  de  woningen tegenover  de  Kerk laan.  Mevrouw Praamstra  i s  b l i j  met  het  
Groenstructuurplan .  In  het  bestemmingsplan wordt  echt  zorg  gedragen voor het  groen in de 
wi jk .  GroenLinks heeft  net ,  ook namens de Chr is tenUnie een mot ie  h ieromtrent  inged iend.  
Ten aanzien van het  gebouw aan de rand,  max imaa l  16 meter  hoog,  i s  het  van be lang dat  dat  
een mooi  gebouw,  met  vee l  groen daarom heen wordt .  Aan de Laarmanhof ,  ie ts  verderop aan 
de Kerklaan,  z i jn ook dr ie  gebouwen één van v i j f  en twee van v ier  verd iepingen.  Met  een 
hoogte  van 16 meter  zou dat  rede l i jk  inpasbaar  z i jn .  Mevrouw Van der Vliet  merkt  op dat  
tussen de noordkant  van de Oosterweg en de Bolhuissteeg geen inst i tuten meer  s taan.  
Waarom zou de  maat  van ie ts  genomen moeten worden wat  er  vroeger  s tond en le l i jk  was .  
Mevrouw Praamstra  heef t  begrepen dat  het  bee ldkwal i te i tsp lan meer  vanui t  de lucht  wordt  
beschouwd.  Dan i s  een aanta l  ins t i tuutacht ige  gebouwen te  herkennen.  Het  le l i jke  gebouw 
d ient  u i teraard  niet  teruggeplaats t  te  worden.  Mevrouw Van Duinen  vu l t  aan dat  het  om de  
voetpr int  van het  gebouw gaat  en hoe het  qua archi tectuur past  b innen het  landschappe l i jk  
gebied.  In het  beeldkwal i te i t sp lan staat  dat  35% van het  gebied het  gebouw en 65% groen 
bes laat .  
 
De heer  Visser ,  namens D66,  s lu i t  z ich aan bi j  de woorden van het  Reg iocomité  Groningen-
Haren.  
 
De heer  Stroomer ,  namens de PvdA, v indt  het  voor l iggende,  zoa ls  eerder  aangegeven een 
goed u i tgebalanceerd  p lan .  Al  eerder  i s  aangegeven dat  de PvdA het  mooi  v indt  a ls  het  
woongebouw ‘vr i j  dobbert  in  het  groen’  met  een voetpr int  van 35% en een groene,  wi jde  
omgeving van 65% daar  omheen.  Betekent  aanname van het  amendement ,  dus  lager  bouwen,  
dat  de voetpr int  gewi jz igd,  breder ,  d ient  te  worden om het  aanta l  woningen in dat  gebied te  
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ha len? De gemeente  zou hoger  komen in het  VNG-rapport  ‘Gemeentef inanc iën in  recess ie ’ ,  
a l s  z i j  meer  inwoners  zou kr i jgen.  De schulden kunnen dan over  meer  mensen verdee ld 
worden en een hogere  pos i t ie  op de rangorde bere ikt .   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  het  mooi  is  dat  het  bestemmingsplan voor  l ig t .  
Eindel i jk  kan er  vaar t  worden gemaakt  met  u i tvoer ing van woningbouw op het  voormal ige  
AZC-terre in .  Sommigen hebben a l  gezegd dat  het  van be lang i s  om ge ld in  de knip te  
genereren,  maar  i s  da t  a l les  wat  de  hoofdzaak moet  d ienen?  Het  CDA verbaast  z ich met  name 
en dat  er  in  juni  2009 in de  commiss ie  over  i s  gesproken en een stev ig  s ignaa l  afgegeven over  
het  appartementencomplex ,  maar  dat  er  n iets  i s  gewi jz igd .  Niets  veranderen i s  mogel i jk ,  maar  
er  i s  geen enke le  toe l icht ing gegeven op de overweg ingen om dat  n iet  te  doen.   
-  Op pag ina  11 van het  bes temmingsplan wordt  verwezen naar  de ‘Wels tandsno ta  g emeent e  

Haren 2003’ ,  een verwi jz ing naar  de  geactua l i seerde vers ie  van september  2008 ontbreekt .   
-  Het LOP wordt  ter loops genoemd op pag ina  6 ,  maar  nergens wordt  beschreven dat  de 

hoofdstukken 7.3 tot  en met  7 .3 .4  u i t  het  LOP uitgangspunt  z i jn  voor  het  DHE. 
-  Bi j  de  beantwoording van de z ienswi jzen wordt  vanuit  het  s tedenbouwkundige  en vee l  

minder  vanui t  het  groen geredeneerd.  Op pagina 3  van de  z ienswi jzen staa t :  “de  keuze  voo r  
h e t  appar t ement en compl ex  word t  b epaa ld  door  d e  b ehoe f t e  om de  hoek  van h e t  p lang eb i ed  t e  marke ren  
en  d e  en t r e e  van  Haren  op  d eze  p l ek t e  a c c en tue r en .  He t  hoog t ea c c en t  zorg t  t e v ens  voor  v e r s t e rk ing  van 
d e  t e g ens t e l l i ng  tus s en  d e  b ebouwde kom en  h e t  aang r enzende  g eb i ed” .   
Het  CDA merkt  op dat  het  mode is  om landmarks te  integreren in  het  landschap.  
Stedenbouwkundigen v inden dat  f raa i .  Deze kwal i f ica t ies  vormen geen kaders  d ie  in het  
DHE teruggevonden worden.  Als  met  een z ienswi jze  een s tandpunt  wordt  genomen in de  
z in  van het  er  n ie t  mee eens  z i jn ,  dan moeten er  cr i ter ia  worden gebru ikt  d ie  in het  DHE 
staan en niet  s tedenbouwkundige argumenten,  d ie  la ter  z i jn ingevoegd.  Nergens wordt  in 
het  DHE het  markeren van de  entree  van Haren genoemd.  Nergens wordt  het  vers terken 
van de  tegenste l l ing  tussen de  bebouwde kom en het  aangrenzende gebied  genoemd.  In d ie  
z in heeft  het  comité  ge l i jk :  een appartementencomplex op d ie  p lek i s  een echte  misk leun.  
Op pag ina  64 van het  LOP staat :  “ni e t  hog e r  dan  de  hoog s t e  e ik” .  Pagina 64 eveneens :  “e en  
v e rd i ch t ing  in  d e  ov e r gang  van zand  naar  v e en  moe t  word en  t e g eng e gaan” .  Pag ina  48 van het  DHE: 
“Ess en  moe t  dobb e r en  in  d e  ru imt e” .  Die  ru imte  wordt  voora l  bepaa ld  door de  kwal i te i t  van de  
randen,  geen randen zoa ls  Kle in  Mart i jn .  Pag ina 75 :  “he t  g ro en  moe t  e en  krach t i g e  en  s t ab i e l e  
g r o en s t ru c tuur  vo rmen” .  Pag ina  79,  de Hondsrug:  “Re la t i e f  zwaarde r e  mas sa ’ s  o v e rgaand  in  minde r  
mas saa l  op  d e  f l anken” .  Pag ina  3 ,  ten aanzien van de noordrand en dat  i s  waarover  wordt  
gesproken:  “de  in r i ch t ing  vo rmt  e en  aans lu i t end ,  me t  bomen beg ro e id  g eb i ed .  Vanui t  h e t  l ands chap 
vo rmt  h e t  e en  du id e l i jk  z i ch tba re  a f bakening .  Hie rmee  kr i j g t  Har en e en  du ide l i jk  en  g r o ene  b e g r enz ing  
me t  e en  b i jz onde r e  kwal i t e i t ,  d i e  Haren e i g en  i s” .  Kortom al lemaa l  groene argumenten met  
betrekking tot  de  invul l ing  van d ie  rand.  Voor het  CDA een duide l i jke  reden om de  
hoogte  van het  complex aan te  passen.  

 
Amendement  4 .  Bestemmingsplan DHE dee lgebeid 3 ,  hoogte bebouwing .  Bes lu i t  het  aanta l  
bouwlagen in  ar t ike l  10.2 .1  te  s te l len op ten hoogste  3 met  een kap van 2  meter .  De hoogten 
genoemd in ar t ike l  10.2 .1  daarop aan te  passen.  De tekst  op pag ina  36 daarmee in  
overeenstemming te  brengen.  Inged iend door het  CDA,  de VVD en D66 
 
In afwi jk ing van het  bee ldkwal i te i tsplan wordt  voorgeste ld  de  onts lu i t ing  van het  
appar tementencomplex  te  verp laatsen van de  Kerklaan naar  de Oosterweg.  Daarmee wordt  
deze groenstructuur  langs  de noordzi jde andermaa l  doorbroken.  Ook d i t  v indt  het  CDA een 
aantast ing van de  groen rand.  Het  i s  een doorbreking van de  noord-zu idstructuren en de  
aans lu i t ing daarop vanaf  enerz i jds  de Oosterweg en anderz i jds  de Kerklaan.  
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Amendement  5 .  Bee ldkwal i te i t splan.  Onts lu i t ing  Oosterweg.  Bes lu i t  het  wi jz ig ingsvoorste l  
n ie t  over  te  nemen en de oorspronkel i jke  tekst  op pag ina  42 te  handhaven.  Ingediend door 
het  CDA en D66.  
 
De heer  Va lkema vraagt  de wethouder  naar  de s tatus  van de ambtshalve  wi jz ig ing  ten aanzien 
van het  bee ldkwal i te i tsp lan zoa ls  dat  voor l ig t?  Wat  z i jn de  afspraken met  de GEM-partners  
over  het  aanta l  te  bouwen woningen in  d i t  gebied?  
 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  wi l  graag reageren op de opmerkingen over  de  korte  
te rmi jn .  De t i jd  i s  beperkt  en geprobeerd  is  om het  bestemmingsplan in korte  t i jd  te  
produceren.  Er  i s  op een goede ,  zorgvuld ige  manier  gecommuniceerd  en met  de omwonenden 
z i jn  op een goede manier  afspraken over  de  omgang met  hun z ienswi jzen op het  voorontwerp 
gemaakt ,  om te  voorkomen in procedures  terecht  te  komen.  Dit  bestemmingsplan,  het  
groots te  qua woningaanta l len en n ieuwbouw s inds  de ja ren ’90 ,  l ig t  e igenl i jk  zonder  
z ienswi jzen van d irec t  omwonenden voor .   
De wensen en zaken op het  gebied van het  energ ieneutraa l  maken,  de  Warmte Koude Opslag ,  
kunnen jur id isch n iet  in een bestemmingsplan gerege ld worden.  Er z i jn verschi l lende 
amendementen ingediend ten aanz ien van het  appartementengebouw.  De wethouder  l icht  toe  
waarom het  zo in  het  voorste l  i s  opgenomen.  In  de eerste  p laats  c i teert  de heer  Valkema zeer  
se lect ief  vanui t  het  DHE. Het  DHE en het  onder l iggende  be le idsdocument ,  wat  door de raad  
in  2005 i s  vastgeste ld  en ook ge ldt  a ls  onder l igger  voor de  samenwerkingsovereenkomst ,  
vormt het  kader  dat  i s  afgesproken en daar  houdt  het  co l lege z ich aan.  Daar in i s  het  verhaa l  
over  het  ins t i tutenlandschap en de  manier  waarop wordt  omgegaan met  de  invul l ing van 
DHE, opgenomen.  Daar in  s taa t  expl ic iet  dat  gebouwen,  met  name in d i t  dee lp lan,  20 meter  
hoog mogen z i jn en v i j f  verd iep ingen mogen hebben.  Als  daarvan wordt  afgeweken,  wordt  
bewust  a fgeweken van eerder  geste lde kaders .  Het  i s  een zone met  een aanta l  grotere  
gebouwen,  zoa ls  Beatr ixoord,  De Di lgt ,  het  Bio log isch Centrum en de Laarmanhof  en 
daaraan wordt  gerefereerd .  Als  DHE let ter l i jk  was  genomen,  hadden nog meer  van d i t  soor t  
gebouwen langs  de  Kerk laan geplaats t  moeten worden.  In over leg  met  de  ontwikke laars  is  
daarvan afgez ien.  De opmerkingen die  daar  in  juni  2009 over  z i jn gemaakt ,  z i jn ter  harte  
genomen en er  i s  met  name door  de s tedenbouwkundigen en de  landschapsarchi tect  gekeken 
hoe d i t  zo goed mogel i jk  passend in d i t  p lan op te  nemen.  Er  i s  zeer  goed gekeken naar  de  
hoogte breedteverhouding,  het  gebouw d ient  vr i j  te  s taan in de ru imte ,  waardoor het  n iet  een 
hee l  massaa l  gebouw wordt .  Verder  is  be langr i jk  dat  het  z ich b i j  de  k leuren van de omgeving 
d ient  aan te  passen.  Een hee l  du ide l i jke  bee ldkwal i te i t se i s  en er  moet  een kap op.  Deze 
factoren opgete ld  le iden tot  een gebouw,  zeker  a ls  daar  een goede archi tect  b i j  wordt  
gezocht ,  dat  z ich goed in  de  omgeving zou kunnen voegen en past  b innen de kaders  van het  
DHE. De raad  mag daar  van afwi jken,  maar  daarmee wordt  de GEM een beet je  op het  
verkeerde  been gezet .  Het  p lan i s ,  ook naar  aanle id ing van de bespreking in juni  gemaakt  met  
de gedachte  op de goede weg te  z i jn .   
Ten aanzien van de onts lu i t ing heeft  het  co l lege gemeend,  goed te  moeten lu is teren naar  
omwonenden en in te  spe len op de bezwaren om de inr i t  van het  appartementengebouw op 
de Kerklaan,  tegenover  een woonhuis  te  s i tueren.  Er  z i t  a l  een inr i t  aan de Oosterweg,  
namel i jk  de  voormal ige  toegang van het  AZC-gebouw.  Een forse  inr i t ,  zeker  20 meter  breed.  
Deze  kan worden omgebouwd naar  een eenvoudige  inr i t  voor  een appartementengebouw en 
za l  ondanks dat  daar  misschien 20 tot  30 appartementen in komen,  smal  z i jn .  De bestaande 
inr i t  kan a l leen groener  worden in  de omgeving ,  het  i s  geen ext ra  toegang tot  de wi jk ,  maar  
een inr i t  tot  één gebouw.  Dat  i s  een goed a l ternat ie f  voor de bezwaren tegen de  inr i t  op de 
Kerk laan.  Ook a ls  de onts lu i t ing op de Kerk laan  komt,  moet  deze door de groenstrook heen 
en ontstaat  een aantast ing van het  groen.  Wat  het  co l lege betref t ;  een goed a l ternat ief ,  
passend b i j  een goede  omgang met  de omwonenden.  
Ten aanzien van het  groen ste l t  de  mot ie  van GroenLinks dat  de gemeente op een goede 
wi jze  om d ient  te  gaan met  de bestaande bomen langs de  Oosterweg.  Dat  was ook het  
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voornemen,  zoa ls  eerder  ook a l  gezegd.  B i j  het  maken van het  Groenstructuurplan is  a l  vaak 
gesproken over  de waarde van de verschi l lende groenstroken,  boomwal len,  bomen e .d .  in het  
gebied.  Toen het  groenstructuurplan in de  raad is  behande ld ,  heeft  een u i tgebre ide d iscuss ie  
p laa tsgevonden over  de  waarde van deze groene  s inge l  l angs  de Oosterweg.  Toen is  geste ld ,  
zoa ls  in DHE beschreven,  woningen d ie  langs  de Oosterweg worden gebouwd,  te  or iënteren 
op de Oosterweg.  Die mensen aan de Oosterweg mogen n iet  in  hun voortu in worden 
geconfronteerd  met  een d ichte  groene wal ,  waar  ze  n iet  eens  doorheen kunnen k i jken.  Dat  i s  
wat  anders  dan te  zeggen dat  a l les  weg moet .  Er  s taan bomen op p lekken waar  ze best  
kunnen b l i jven s taan en in  eers te  aanleg  wordt  geprobeerd om het  zo groen mogel i jk  te  
maken.  In de  toekomst ,  met  de  versterkte  laan beplant ing langs  de  Oosterweg en de  
ontwikke l ing van tu inen,  za l  het  aanzicht  van de wi jk  echt  groen z i jn .  Het  col lege  doet  haar  
u i te rs te  best  om dat  ook in eerste  aanleg zover  te  kr i jgen.  Dat  kan echter  n iet  in  een 
bestemmingsplan worden gerege ld .  Mevrouw Van Duinen  zegt  dat  de  wethouder  rede l i jk  
exact  s te l t  wat  op pag ina 28 van het  bee ldkwal i te i t sp lan staat  verwoord.  Kenmerkend van a l  
d ie  p lannen is  dat  er  ‘ zovee l  moge l i jk ’  en dat  soort  rekbare  begr ippen b i j  worden gehanteerd .  
Daar  wi l  GroenLinks  vanaf  en daarom wordt  in de mot ie  nauwer  geste ld dat  de  bomen niet  
gekapt  moeten worden a ls  z i j  b innen het  kapverbod va l len.  Wethouder Niezen  wi l  met  de  
u i tdrukking ‘zovee l  mogel i jk ’  benadrukken dat  de  intent ie  i s  om daar  zo d icht  mogel i jk  bi j  te  
komen.  Op dit  moment  kan n ie t  worden geste ld  dat  a l le  bomen sowieso kunnen b l i jven 
bestaan,  want  dat  i s  nu nog n iet  te  overz ien.   
 
De voorzit ter  zegt  dat  er  nog een aspect  spee l t  en dat  i s  hoe de gemeente  d i t  in  de 
kapverordening heef t  gerege ld ,  dat  zou ui tgezocht  moeten worden.  Tot  dan d ient  de mot ie  in 
s tand te  b l i jven.  
 
Wethouder Niezen  zegt  dat  het  appartementencomplex niet  lager  en breder  kan,  dan 
ontstaat  een totaa l  ander  gebouw,  n iet  meer  los  in  het  landschap en le id t  tot  een onduide l i jke  
pos i t ie  in het  p lan.  Het  co l lege hecht  aan de  hoogte breedte  verhouding en dus aan de 
voetpr int .  De heer  Stroomer  conc ludeert  dat  a l s  er  een laag  afgaat ,  de  voetpr int  35% bl i j f t .  
Wethouder Niezen  zegt  dat  er  a fspraken z i jn gemaakt  over  het  aanta l  te  bouwen woningen 
in  de GEM. De plannen zoa ls  ze  nu worden u i tgevoerd bevinden z ich b innen de marges  van 
de samenwerkingsovereenkomst .  
In  het  bes lu i t  i s  te  lezen dat  ambtsha lve wi jz ig ingen geacht  worden verwerkt  te  worden in het  
bestemmingsplan.  Dat  i s  een gebruike l i jke  procedure .  Er  worden a l t i jd  bepaa lde  zaken in  
re la t ie  tot  b i jvoorbee ld een provinc iaa l  omgevingplan en soms nog wat  k le ine fout jes  
ontdekt .  Dat  gebeurt  b i j  e lk bestemmingsplan en i s  conform de gebruike l i jke  bes lu i tvorming.  
Dit  l i j s t je  met  ambtsha lve wi jz ig ingen is  n ie t  re levant  voor de  kaders te l l ing ,  maar  we l  voor  
de jur id ische kwal i te i t  van het  document .  De heer  Valkema  merkt  op dat  de vraag wordt  
geste ld omdat  in  het  voor l iggende bes l i spunt  de ambtsha lve wi jz ig ing  op het  bestemmings-
p lan wordt  genoemd,  maar  de  vraag  was geste ld  d ie  over  de  ambtsha lve  wi jz ig ing op het  
bee ldkwal i te i t sp lan en dat  wordt  n ie t  genoemd.   
 
De voorzit ter  resumeert  dat  de  wethouder  zoju is t  keur ig  vanui t  de  inhoud de  raad heeft  
a fgeraden mee te  gaan met  een amendement  dat  door een aanta l  f ract ies  i s  ingediend,  ten 
aanzien van de hoogte van het  gebouw. De heer  Stroomer  vroeg impl ic iet  naar  de f inanc ië le  
consequent ies  en kreeg daarop vanui t  de  inhoud een antwoord.  Wel l icht  kan de wethouder  
ie ts  aangeven over  mogel i jke  f inanc ië le  consequent ies  van inbreuken op het  bebouwings-
volume wat  gerea l i seerd kan worden.   
 
Wethouder Niezen  zegt ,  na  ambte l i jk  over leg met  de heer  Teerhuis ,  dat  er  een k le ine 
omiss ie  in  het  bes lu i t  z i t .   
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De voorzit ter  s te l t ,  gehoord de d iscuss ie ,  voor bes l i spunt  2  a ls  volgt  te  wi jz igen:  “he t  
b e e l dkwa l i t e i t sp lan c on f o rm he t  g e s t e l d e  in  a r t ike l  12 ,  van  de  Woningwe t  va s t  t e  s t e l l e n ,  me t  in  
a ch tneming  van  de  ambt sha l v e  w i jz i g ing en” .  Het gaat  er  om dat  de raad een voors te l  kr i jg t ,  dat  
voorste l  gaat  de  inspraak in ,  daar  kunnen mensen op reageren.  Vervolgens le idt  dat  tot  
aanpass ingen,  soms tot  k le ine ,  ambtsha lve  aanpass ingen en dat  is  b i j  a l le  overheden in  
Neder land gebru ik .  Uite inde l i jk  s te l t  de  raad  vas t  en d ient  z ich bewust  te  z i jn  van d ie  k le ine  
wi jz ig ingen d ie  n ie t  in de  inspraak z i jn  geweest ,  maar  d ie  ook niet  majeur  z i jn .  De raad  d ient  
deze we l  vast  te  s te l len .  Dat  ge ldt  ook voor het  bee ldkwal i te i tsp lan,  daarom is  het  correc t  om 
d ie  toevoeg ing te  maken.  Als  de raad van mening i s  dat  het  geen k le ine ,  ambtshalve  
wi jz ig ingen betreffen,  dan d ient  dat  h ier  geduid te  worden.  De voorz i t ter  schat  in  dat  dat  
h ier  n iet  aan de  orde i s ,  maar  a ls  de  raad daar  anders  over  denkt ,  d ient  dat  nu ter  berde 
worden gebracht ,  anders  i s  een tekstwi jz ig ing  verstand ig .   
De voorz i t ter  vraagt  de  wethouder  nog ie t s  aan te  geven over  eventue le  f inanc ië le  
consequent ies  a l s  het  bebouwingsvolume wordt  aangepast .   
 
Wethouder Niezen  gaa t  e r  vanui t  dat  daar  f inancië le  consequent ies  mee samenhangen,  maar  
kan dat  n iet  overz ien.   
Op verzoek van mevrouw Van Duinen volgt  een korte  schors ing.  
Scho rs ing  
 
2 e  t e rmi jn  
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, hoort  graag of  de raad  z ich nu gebaseerd  heeft  op de 
verkeerde  b i j l ages  b i j  de s tukken? Het  CDA vindt  het  wi jz igen van een bee ldkwal i te i tsp lan 
een s ign i f icant  punt ,  maar  za l  daar  geen ordevoors te l  van maken.  De amendementen b l i jven 
gehandhaafd,  met  u i tzonder ing van het  amendement bee ldkwal i te i t splan.  Graag  ontvangt  de 
heer  Valkema de toezegging van de  wethouder  dat  de  onts lu i t ing op de Oosterweg zo wordt  
u i tgevoerd dat  deze ie ts  scheef  ge legd en zo k le in  mogel i jk  wordt ,  zodat  het  aanz icht  van de 
buitenz i jde  zo groen mogel i jk  is .   
 
De voorzit ter  zegt  dat  de raad  beschikt  over  de ju is te  s tukken.  De stukken d ie  ter  inzage 
lagen waren genummerd 2 ,  3 ,  4 ,  5  en toegestuurd z i jn  1 ,  2 ,3  4 .  Al les  verspr ingt  dus  één 
nummert je .  De stukken d ie  ter  inzage lagen waren deze l fde  a ls  z i jn  toegestuurd en in  de  
procedure  z i jn  geweest .  De opmerking wi jzig ing stedenbouwkundig ambtshalve  wordt  
toegevoegd aan het  bes lu i t  en daarmee kan de raad gewoon bes lu i ten.   
 
Wethouder Niezen  zegt  dat  e r  een groenst rook l igt  tussen het  appartementengebouw en de  
Oosterweg,  deze i s  bestemd a ls  groenstrook en dat  bl i j f t  zo.  Daar  komt een inr i t je  naar  een 
appartementengebouw.  Het  zo k le in mogel i jk  maken van de inr i t  za l  meegenomen worden.  
De heer  Valkema  beschouwt dat  a l s  een duide l i jke  toezegg ing.  Amendement 5 wordt  
ingetrokken.  
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  over  de  opmerking over  hoogte  en kosten van 
het  appartementsgebouw. In het  amendement ,  inged iend met  PvdA en Chr is tenUnie  verva l t  
de  z in :  “de  g ekoz en  be s t emming  i s  in  s t r i j d  me t  h e t  LOP”.  Het  bes lu i t  b l i j f t  gehandhaafd,  u i t  
informat ie ,  b innen d i t  hu is  ingewonnen,  bl i jkt  dat  het  aanta l  te  bebouwen woonlagen best  
rea l i seerbaar  i s  b innen d ie  16 meter .  Er  kan ook nog in de  grond gezakt  worden.  
 
Mevrouw Van der  Vliet ,  namens de  VVD, bl i j f t  mede- indiener  van amendement  4 ,  dr ie  
woonlagen met  kap.  De VVD rea l i seer t  z ich dat  dat  f inanc ië le  consequent ies  met  z ich mee 
kan brengen.  Deze kunnen ook posi t ief  f inanc iee l  z i jn ,  omdat  de  oml iggende woningen meer  
waard worden a ls  n ie t  zes  hoog in de achter tu in wordt  gebouwd.   
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Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  reageert ,  hoewel  d i t  op d i t  moment n iet  nagerekend 
en gecontro leerd  kan worden,  op hoogte  en geta l len .  De heer  St reppe l ,  d i recteur  van het  
GEM, heeft  net  toegevoegd dat  een laag minder  €  200.000, -  kost .  De wethouder  kan op d i t  
moment n iet  overz ien of  d i t  ju is t  i s ,  maar  om d it  soor t  consequent ies  gaat  het .  
Het  col lege heeft  zuiver  vanuit  de kaders ,  het  DHE, wat  i s  aangere ik t  en contractuee l  met  de 
GEM is  vastge legd,  gehande ld .  De raad  mag van de kaders  afwi jken,  maar  het  col lege raadt  
de amendementen af .  De heer  Valkema  merkt  op dat  de raad de  genoemde bedragen niet  kan 
contro leren.  Verder  i s  gevraagd naar  het  aanta l  woningen dat  gerea l i seerd wordt .  In de 
s tukken s taat  dat  in d i t  p lan 155 woningen z i t ten ,  in de  eerdere  p lanningen en achter l iggende 
s tukken worden 149 woningen genoemd.  Dat  betekent  dat  e r  sowieso 6 woningen meer  in d i t  
p lan z i t ten.  Het  en ige wat  de raad  nu doet  i s  d ie  woningen eraf  ha len en dan wordt  nog 
s teeds  aan de SOK voldaan.  Wethouder Niezen  kan d i t  nu niet  u i t rekenen.  Een 
samenwerkingsovereenkomst  gaat  u i t  van een aanta l  kengeta l len .  Op bas is  daarvan is  een 
grondexplo i tat ie  gemaakt .  Ook in de u i twerking  i s  z ichtbaar  dat  het  p lan op a l ler le i  punten 
gaat  afwi jken van de  u i tgangspunten.  Exacte  aanta l len v ierkante  meters  u i tgeefbare  grond 
komen nooit  prec ies  overeen met  de aanname,  geprobeerd wordt  daarbi j  in  de  buurt  te  
komen.  Zo ontstaan op den duur k le ine afwi jk ingen.  Zolang deze b innen de  kaders  van de  
afspraken van de samenwerkingsovereenkomst  va l len,  kan daarmee akkoord worden gegaan.  
De heer  Valkema  zegt  dat  de keerz i jde  van de medai l le  i s  a l s  de  raad een bouwlaag minder ,  
dus minder  woningen k iest ,  dat  ook b innen de kaders  past .  Wethouder Niezen  zegt  dat  dat  
de vraag  is .  Er  z i jn ook f inanc ië le  kaders  afgesproken op bas is  waarvan opbrengsten en 
b i jdragen z i jn  berekend.  Als  daarvan wordt  afgeweken za l  dat  ongetwi j fe ld we l  een betekenis  
hebben.  Dat  kan u i tgezocht  worden,  maar  daarvoor i s  het  nu te  kor t  dag .  Nu wordt  het  
ru imte l i jk  kader ,  het  bestemmingsplan,  vastgeste ld .   
 
De voorzit ter  resumeert  dat  wethouder  Niezen keur ig vanui t  de inhoud heeft  geprobeerd  
redeneren waarom een hoogte van 20 meter  vers tand ig  is .  Ten aanz ien van de f inancië le  
consequent ies  d ient  de  raad z ich te  beraden,  enerz i jds  over  het  aanta l  u i tgeefbare  v ierkante  
meters  grond en anderz i jds  wat  de  vastgoedmensen aan opsta l revenuen denken te  verd ienen.  
Deze  twee zaken lopen door  e lkaar .  De wethouder  i s  nu n ie t  in de  pos i t ie  te  overz ien wat  het  
kost ,  maar  a l les  wat  de  gemeente  anders  wi l  za l  door de GEM-partners  vr iendschappe l i jk  
begroet  worden,  maar  dat  za l  in de  rege l  n ie t  op een f inanc iee l  gunst ige  manier  voor de  
gemeente  ver lopen.  Het  i s  goed dat  de raad  z ich rea l iseer t  dat  ver lag ing van 20 naar  16 meter  
mogel i jk  consequent ies  heef t .  De raad d ient  nu een keuze op de inhoud te  maken,  a ls  dat  16 
meter  i s ,  dan is  dat  zo.  De wethouder  heeft  in  ieder  geva l  vanuit  de inhoud goed geredeneerd 
waarom 20 meter  vers tandig zou z i jn .  
Dr ie  bouwlagen met  een kap van twee meter  geven een verstrekkender  beperk ing,  dan de  16 
meter .  Amendement  4  wordt ,  na  mot ie  A,  a ls  eerste  in  s temming gebracht .   
 
Mot ie  A.  de groenstrook.  Inged iend door :  Groenl inks ,  D66,  de PvdA en de Chr is tenUnie .  
Voor :  de  gehe le  raad.  
Mot ie  A wordt  aangenomen.  Aldus bes loten.  
 
Amendement  4 .  Bes lu i t  het  aanta l  bouwlagen in ar t ike l  10 .2 .1  te  s te l len op ten hoogste  3 met  
een kap van 2 meter .  Inged iend door het  CDA, de VVD en D66 
Voor :  de  indienende fract ies  
Het  amendement  i s  verworpen.  
 
Amendement  3 .  Bes lu i t  b i j  de  hoogte  van de bebouwing (bovengronds)  vast  te  s te l len op 16 
meter  en daar  b innen de woonlagen te  rea l i seren.  Inged iend namens GroenLinks ,  de  PvdA en 
de Chr is tenUnie  en daarvoor  ge ldt  het  bestemmingsplan op d i t  onderdeel  aan te  passen.  
Voor :  de gehe le  raad  
 

R a a d s ve r g ad e r i n g  1 5  f e b r u a r i  2 0 1 0  



 19

Het  voorgeste ld bes lu i t  wordt  gewi jz igd.  Het  amendement  wordt  h iermee ge ïntegreerd  in  het  
voorste l  van het  co l lege .   
De raad wordt  voorgeste ld te  bes lu i ten:  
1 .  Het bestemmingsplan gemeente  Haren – Di lgt ,  Hemmen en Essen dee lgebied 3 ,  met  in 

achtneming van de  Nota z ienswi jzen en ambtsha lve wi jz ig ingen conform het  geste lde  in  
ar t ike l  3 .8  van de Wet  ru imte l i jke  ordening gewi jz igd vast  te  s te l len.  Met  in  achtneming 
ook van het  amendement  wat  zoju is t  i s  aangenomen.  

2 .  Het bee ldkwal i te i t splan conform het  geste lde  in  ar t ike l  12 l id1 van de  Woningwet  vas t  te  
s te l len,  met  in  achtneming van ambtshalve  wi jz ig ingen.  

3 .  Planolog isch medewerking  te  ver lenen voor  een ui tbre id ing aan de ooste l i jke  z i jde van het  
agrar i sch bedr i j f  aan de Oosterweg 125.  

De gehe le  raad  s temt in  met  d i t  voorste l .  Aldus unaniem bes loten.  
 
14 .  Mot ie  vreemd aan de orde  van de dag:  Warmte Koude Opslag in DHE 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  een ieder  u i t  het  raadsbes lu i t  en u i t  de 
krant  heeft  kunnen vernemen dat  gemeente  en GEM-partners  lang hebben gesproken over  de 
duurzaamheid van de bebouwing op het  AZC-terre in .  Nu de bouw dichterb i j  komt hebben 
met  name de projectontwikke laars  aangegeven hiermee niet  verder te  wi l len gaan.  
GroenLinks ,  PvdA en Chr is tenUnie v inden dat  jammer.  Het  i s  een unieke kans voor  Haren 
om een echt  duurzame wi jk  van de grond te  t i l len.  Als  op d i t  moment wordt  gezegd daarmee 
n iet  verder  te  gaan,  dan wordt  het  s t raks  vee l  duurder  om daar  een duurzame energ ie  
voorz ien ing tot  s tand te  brengen.  Dit  moment  wordt  aangegrepen om de raad voor  te  leggen 
om hier  voor  te  gaan en te  zorgen dat  de WKO er  ook tussen de  oren van de  
projectontwikkelaars  komt .  De strekking van de  mot ie  le idt  er  toe dat  het  co l lege ,  en het  
n ieuwe col lege ,  wordt  verzocht  om het  s tandpunt  van de raad,  ind ien daartoe wordt  bes loten,  
nogmaals  en zeer  dr ingend met  de projectontwikke laars  te  bespreken.   
 
Mot ie  B.  Warmte en Koude Opslag DHE. De raad spreekt  u i t  dat  rea l i sat ie  van WKO in 
DHE een breed gedragen wens van de gemeenteraad i s .  De raad doet  een dr ingend beroep 
aan het  co l lege  (en aan het  komende col lege)  het  s tandpunt  van de  raad ten aanzien van de  
rea l i sa t ie  van de WKO in dee lp lan 3 DHE opnieuw te  beple i ten b i j  de projectontwikke laars .  
Inged iend door GroenLinks ,  de  PvdA en de Chr is tenUnie .  
 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  heeft  een raadsber icht  geschreven waar in  d i t  
s tandpunt  i s  verkondigd.  De wethouder  i s  b l i j  met  het  verzoek van GroenLinks aan de raad  
om dit  te  onders teunen.   
 
De voorzit ter  concludeert  dat  de raad  unaniem een oproep heeft  gedaan aan 
projectontwikkelaars  om hun maatschappe l i jke  verantwoorde l i jkhe id  te  nemen a ls  het  gaat  
om de Warmte  Koude Opslag in het  ontwikke lgebied Haren-Noord.  De raad stemt in met  
mot ie  B en gaat  b i j  hamers lag  akkoord.  Aldus bes loten.  
 
15 .  Mot ie  vreemd aan de orde  van de dag:  de ro ls toe lvr iendel i jkhe id  
Mevrouw Rohrich ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  GroenLinks  recente l i jk  een toeganke l i jk-
he idsonderzoek in  het  centrum heeft  gedaan,  waarbi j  een aanta l  ondernemers  i s  bezocht  en 
bedr i jven beoordee ld  op toeganke l i jkhe id .  GroenLinks  kreeg daarb i j  hu lp van v ier  inwoners  
met  een mobi l i te i t sbeperk ing.  Duide l i jk  was  dat  vee l  bedr i jven door k le ine  aanpass ingen 
beter  toeganke l i jk  zouden worden.  Een paar  bedr i jven hebben dusdanige beperkingen dat  het  
grote  invester ingen vergt  om deze toeganke l i jk  te  maken.  Het  aanta l  ouderen met  een 
mobi l i te i t sbeperk ing za l  zeker  toenemen.  Uit  de  d iscuss ie  met  dee lnemers  na  af loop bleek dat  
het  mogel i jk  zou moeten z i jn en de gemeente en ondernemers  van Haren op één l i jn  te  
kr i jgen,  zodat  zowel  de  openbare  ru imte  a l s  de  bedr i jven maximaal  toeganke l i jk  kunnen 
worden.  Door het  koopcentrum van Haren goed toegankel i jk  te  maken zu l len ook 
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ro lstoe lbezoekers  van bui ten Haren graag  komen,  wat  ten goede za l  komen aan zowel  
inwoners  a ls  ondernemers  van Haren.  Hiervoor  i s  de  gezamenl i jke  inzet  van ondernemers  en 
gemeente  be langr i jk .   
 
Mot ie  C.  Haren ro ls toelvr iende l i jk .  De raad verzoekt  het  col lege een p lan op te  s te l len om 
het  centrum van haren,  in  over leg  en met  de  Harense  ondernemers ,  opt imaa l  toeganke l i jk  te  
maken voor mensen met  l ichamel i jke  beperkingen en/of  hulpmiddelen.  Hierb i j  aan te  s lu i ten 
op het  onderzoek naar  de  toeganke l i jkhe id  van de openbare  ru imte .  Dit  p lan voor te  leggen 
aan de raad.  Inged iend door GroenLinks en D66.  
 
De heer  Schuurman ,  namens de VVD, vraagt  aan mevrouw Rohr ich of  het  n iet  een taak voor 
de ondernemers  ze l f  i s .  Daarbi j  i s  er  b i j  het  opste l len van een p lan ook ge ld gemoeid ,  hoe 
s te l t  mevrouw Rohrich z ich dat  voor?  Mevrouw Rohrich zegt  dat  de meeste  ondernemers  
waarmee i s  gesproken erg enthous ias t  waren en z ich bewust  van de  beperk ingen d ie  hun 
bedr i jven soms hadden.  Een aanta l  ondernemers  heef t  toegezegd dat  z i j  in  geval  van een 
verbouwing zeker  rekening zu l len houden met de toegankel i jkheid  van hun bedr i j f .  De 
ondernemers ,  samen met  de gemeente ,  kunnen een hee l  goed p lan maken.  Dat  za l  misschien 
we l  ge ld  kosten,  maar  in het  kader  van de  WMO kan we l l icht  in samenspraak voor  een 
toeganke l i jk  centrum worden gezorgd.  Het  i s  n ie t a l leen een zaak van toegang tot  de  winke ls ,  
maar  ook van de s toep ervoor .  De heer  Schuurman begr i jpt  u i t  het  voorste l  dat  de  gemeente 
het  ge ld wat  e r  mee  gemoeid i s  d ient  te  beta len.  Wi l  mevrouw Rohr ich d i t  verp l icht  s te l len 
aan a l le  ondernemers?  Dit  l i jkt  overreguler ing .  De ondernemer zou ze lf  moeten bepalen of  
deze de extra  omzet ,  d ie  mevrouw Rohr ich be looft ,  wi l  hebben of  n iet .  Op bas is  daarvan 
kunnen ze een verbouwing doen.  Mevrouw Rohrich zegt  dat  de ervar ing leer t  dat  
ondernemers  h ier  graag aan mee wi l len werken en daar  ge ld in  wi l len stoppen.  Het  gaat  erom 
dat  er  een afspraak wordt  gemaakt  hoe om te  gaan met  de openbare  ru imte  en met  de ru imtes  
van bedr i jven.  Dat  moet  en kan samen.  De Harense ondernemers  wi l len daar  zeker  een 
aandeel  in  nemen.  Het  gaat  om een samenwerking  tussen pr ivate  part i jen en overhe id om het  
centrum he lemaal  toegankel i jk  te  maken.  Het  i s  n ie t  a l leen een kwest ie  van winke ls  of  a l leen 
een kwest ie  van openbare ru imte .   
 
De heer  Stroomer ,  namens de PvdA, kan z ich de vragen van de  heer  Schuurman voorste l len .  
Het  i s  zaak van ondernemers ze l f  om te  k i jken hoe  z i jn hun omzet  kunnen verbreden door de 
toeganke l i jkhe id te  vergroten.  Er  is  regul ier  over leg  van de gemeente  met  ondernemend 
Haren.  Dit  i s  een u i t s tekend onderwerp voor een volgende vergader ing .  Het  col lege kan daar  
pr ima u i tkomen en een p lan is  n ie t  echt  nodig .   
 
De heer  Frima ,  namens de VVD, vu lt  a ls  Harense ondernemer  aan dat  a l s  iemand met  een 
ro ls toe l  voor  de deur  s taa t  en n iet  naar  binnenkan,  dat  u i termate  verve lend is .  Een 
ondernemer neemt  dan ze l f  maatrege len,  dat  hoeft  een overheid n iet  te  doen.   
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, zegt  dat  mevrouw Rohr ich met  een goed in i t ia t ie f  op pad i s  
gegaan en heeft  gesproken met  ondernemers .  Daarbi j  i s  opgemerkt  dat  het  gaat  om re lat ie f  
k le ine  aanpass ingen.  In  gesprek met  ondernemers  is  het  punt  dus  a l  gemaakt .  Waarom zou 
h ier  dan nog een hee l  p lan voor  moeten worden opgetu igd?  Mevrouw Rohrich  zegt  dat  het  
n iet  a l leen met  toeganke l i jkhe id van de winkels ,  maar  ook van het  centrum ze lf ,  te  maken 
heeft .  De heer  Kooi  merkt  op dat  dat  een ander  aspect  i s ,  dan zou de  mot ie  anders  in e lkaar  
moeten steken:  dat  het  een opgave van de  gemeente  zou z i jn en n ie t  voor  de  ondernemers .  
Mevrouw Rohrich  herhaa l t  dat  het  een opgave voor  de gemeente  en ondernemers  samen is .  
Sommige ondernemers  hebben moge l i jkheden bepaa lde  aanpass ingen te  doen,  anderen 
hebben niet  eens  door  hoe s impel  aanpass ingen soms kunnen z i jn .  Door h ier  gezamenl i jk  
over  te  praten en een p lan op te  s te l len kr i jg t  het  centrum van Haren meerwaarde .  De heer  
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Kooi  l i jkt  d i t  een pracht ig  agendapunt  voor de  eers tkomende vergader ing van ondernemend 
Haren met  de wethouder .   
 
Mevrouw Praamstra ,  namens  de Chr is tenUnie ,  noemt het  een mooi  in i t ia t ief ,  maar  s lu i t  z ich 
aan b i j  voorgaande sprekers .  Duide l i jk  i s  dat  het  probleem er  l ig t  en dan i s  het  aan de 
winke l iers ,  de ondernemers  om het  probleem op te  lossen.  Doen ze dat  n iet ,  dan is  het  n ie t  
aan de gemeente om dat  te  verp l ichten .  Als  e r  s toepranden z i jn ,  d ie  be lemmer ingen 
opleveren,  dan d ient  dat  opge lost  worden.  Iedereen moet  in  ieder  geva l  b i j  een openbare  
inste l l ing  kunnen komen.   
 
De heer  Visser ,  namens D66,  is  voor deze  mot ie  en t rekt  de  verge l i jk ing met  het  toer i s t i sch 
be le id .  Op dat  gebied werken ondernemers  en gemeente  ook samen.  De gemeente  heef t  een 
ro l  in de sfeer  van in i t iëren,  fac i l i teren etc .  om iets  wat  ind iv iduen n iet  zomaar  zu l len doen,  
samen te  brengen,  zodat  ie t s  ontstaat  waar  een gezamenl i jk  be lang b i j  i s .  Het  d ient  breder  te  
worden get rokken.  De heer  Schuurman vraagt  of  de heer  Visser d i t  n ie t  a ls  een stukje  
overreguler ing z ie t .  De heer  Visser  z ie t  d i t  a ls  een gemeente l i jke  taak om di t  te  bege le iden.  
De heer  Schuurman  zegt  dat  dat  pr ima in  de vergader ing met  ondernemend Haren kan.  
 
Mevrouw Reitsma ,  namens de PvdA,  s te l t  voor om di t  de eers te  keer  te  agenderen voor het  
over leg met  de ondernemers  en de  raad daarover  te  rapporteren.  De gemeente  heeft  h ier  een 
ro l  in en mevrouw Rei t sma ontvangt  graag een toezegg ing van wethouder  Berends .   
 
Wethouder Berends ,  namens het  co l lege ,  doet  graag de  toezegging om d it  mee te  nemen 
naar  het  eers tvolgende over leg  met  ondernemend Haren.   
 
Wethouder Toxopeus ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  in de  Nota  ‘Thuis  in  Haren goed voor 
e lkaar ’  a l  a fspraken z i jn  gemaakt  over  toeganke l i jkheid  van publ ieke gebouwen.  Daar  s taa t  
ge ld  voor onderzoek en langzaam aanpassen.  In de Nota ‘Levende Stenen Wonen met  Zorg’ ,  
d ie  vandaag i s  aangenomen is  ie ts  gezegd over  de toegankel i jkheid  van de woonomgeving.  De 
gemeente wi l  wat  doen met  de publ ieke ru imte om d ie  woningen,  dat  i s  opgenomen in  het  
be le id .  De wethouder  heeft  het  ar t ike l  met  de resu l taten ge lezen en daarui t  b l i jk t  dat  n iet  
a l leen de  b innenkant  van winke ls ,  maar  ook naar  de  p le inen en stra ten in het  winke lcentrum 
wordt  gekeken.  Voor  zover  het  de publ ieke ru imte  betref t  i s  het  hee l  log isch om dat  s tuk je  
b i j  de u i tvoer ing vanui t  de WMO-nota mee te  nemen.  Ten aanzien van de b innenkant  van de  
winke ls  vols taat  de toezegging van de wethouder  economische zaken om het  te  bespreken 
met  de ondernemers .   
 
De voorzit ter  adviseert  mevrouw Rohr ich de mot ie  n iet  in  s temming te  brengen gez ien de 
opmerking van wethouder  Toxopeus dat  het  a l  gebeurt  en de toezegging van wethouder  
Berends.  Mevrouw Rohrich  wacht  met  vee l  be langste l l ing  de terugkoppe l ing van wethouder  
Berends van het  over leg met  de ondernemers  af .  De mot ie  wordt  ingetrokken.   
 
16 .  S lu i t ing  
De voorz i t ter  bedankt  a l len voor  de  inbreng en s lu i t  de  vergader ing .  
 
Aangenomen in de  raadsvergader ing van 15 februar i  2010:  
 
Mot ie  A:  
Bes lu i t  de  haar  ter  beschikking staande midde len te  gebru iken om de  v i ta le  bomen (z ie  
kapverbod,  met  een omtrek van 60 cm op een hoogte  van 1 .30 meter)  in de bestaande 
groenstrook langs de  Oosterweg te  behouden en h ier in  de e igen verantwoorde l i jk  a ls  
gemeente l i jke  overhe id te  nemen.   
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Mot ie  B.   
Warmte  en Koude Opslag DHE. De raad  spreekt  u i t  dat  rea l i sat ie  van WKO in DHE een 
breed gedragen wens  van de gemeenteraad is .  De raad  doet  een dr ingend beroep aan het  
co l lege (en aan het  komende col lege)  het  s tandpunt van de raad  ten aanzien van de  rea l i sat ie  
van de  WKO in dee lp lan 3 DHE opnieuw te  beple i ten bi j  de pro jectontwikke laars .  Inged iend 
door GroenLinks ,  de  PvdA en de Chr is tenUnie .  
 
Amendement  1 .   
Meerweg.  Bes lu i t  dat  de intent ie  wordt  u i tgesproken om in te  s temmen met  de overname van 
de Meerweg van de provinc ie  Groningen,  mits  het  project  wordt  u i tgevoerd.  Het  zesde 
bes l i spunt  te  wi jz igen in :  u i tvoer ing  pas  te  s tar ten en het  def in i t ieve  raadsbes lu i t  over  de 
overname van de Meerweg te  nemen nadat  de publ ieke  cof inanc ier ing i s  zeker  geste ld .  
Ingediend door PvdA,  GroenLinks en Chr is tenUnie  
 
 
Amendement  3 .   
Bestemmingsplan DHE dee lgebe id 3 .  Hoogte bebouwing.  Bes lu i t  b i j  de hoogte van de 
bebouwing (bovengronds)  vast  te  s te l len op 16 meter  en daar  b innen de woonlagen te  
rea l i seren.  De hoogten genoemd in ar t ike l  10.2 .1  daarop aan te  passen.  De tekst  op pag ina  36 
daarmee in  overeenstemming te  brengen.  Inged iend namens GroenLinks ,  de  PvdA en de  
Chr is tenUnie   
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